
Protok6l nr XXI/16

przebiegu obrad Rady Miasta Wfoclawek

w dniu 23 czerwca2016r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11113



W dniu 23 czerwca 2016 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek przy ul.

Zielony Rynek 11/13 rozpoczqly siq obrady XXI sesji Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji,
kt6rq zwofal i kt6rej przewodniczyl radny Jaroslaw Chmielewski Przewodniczqcy Rady

Miasta Wloclawek.

Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski otworzyl obrady XXI sesji Rady

Miasta Wloclawek, witajqc Prezydenta Miasta Wlocfawek Marka Wojtkowskiego, zastQpc6w

Prezydenta Miasta a takie dyrektor6w wydzial6w oraz pozostalych pracownik6w Urzqdu

Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli

wioctawskich medi6w, mieszkaic6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczqcych w
obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw

Chmielewski stwierdzil, ii na stan 24 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z

listq obecnoSci 21 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 23 czerwca br. sq prawomocne.

Lista obecnoici radnych z XXI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokotu,

Lista os6b uczestniczecych w XXI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokotu.
- przyjqcie protokolu z obrad XX sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e w Biurze Rady

Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznel Urzqdu Miasta dostqpny byt do wglqdu
projekt protokolu Nr 20/2016 z obrad XX sesji Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji, kt6ra
odbyla siq w dniu 06 czerwca 2016 roku, z kt6rym to protokofem radni mogli siq zapoznai i

wnie(i ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag iuzupefniei..
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski zapytal czy sq ze strony radnych
propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad.
Ze swej strony Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat,2e radny Pan Krzysztof Kukucki

zglosil wniosek o wprowadzenie do porzqdku obrad XXI sesji Rady Miasta projektu uchwaly

zmieniajqcej uchwalq w sprawie powolania komisji dorainej ds. opracowania zatoiei dla

zadania pn.,, Rewitalizacja kwartafu od ul.3-go Maja do ul. Tumskie.l". Ponadto wniosek w

sprawie wprowadzenia do porzqdku projektu uchwaly w sprawie zaciqgniqcia kredytu
dlugoterminowego ztoiony zostal przez Prezydenta Miasta, Przewodniczqcy Rady Miasta

zaproponowat umieszczenie go w punkcie nr 22.

Glos zabral radny Dariusz Wesolowski, wypowiadajqc siq w sprawie projektu uchwaly w

sprawie zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego i zapytal czy Regionalna lzba

Obrachunkowa zatwierdzila uchwalq w sprawie zaciqgnigcie kredytu na kwote 30 mln, nad

kt6rq obradowano podczas XIX sesji Rady Miasta.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski wyjadnil, ie uchwala w sprawie

zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego, nad kt6ra procedowano podczas obrad XIX sesji nie

zostafa podjqta przez Radq Miasta.
Radny Dariusz Wesolowski zakwestionowal poprawnoSi trybu wprowadzenia pod obrady
Rady Miasta uchwaly w sprawie zaciqgniqcia kredytu dlugoterm inowego, poniewa2 nie jest



on zgodny z 5 45 ust.3 Statutu Miasta Wloclawek, w kt6rym zapisano,2e na wniosek

Prezydenta, Przewodniczqcy jest zobowiqzany wprowadzii do porzqdku obrad najbli2szej

sesji projekt uchwaly, je2eli wplynql on do Rady, co najmniej na 7 dni przed rozpoczqciem

sesji Rady. Przedlo2ony projekt uchwaty, kt6ry ma zostad wprowadzony do porzqdku obrad

zostal przekazany radnym w dniu 21 czerwca i byl rozpatrywany podczas posiedzenia przez

Komisje Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta, inni radni niebqdqcy czfonkami tej komisji
projekt uchwaly otrzymali w dniu dzisiejszej sesji. A zatem takie dziatanie jest niezgodnie z

zapisami Statutu Miasta Wfoclawek, ponadto decyzje w sprawie zaciqgniqcia zobowiqzai

kredytowych nie powinny zapadai w ostatniej chwili a radni powinni miei czas, aby

zapoznai siq z zaloieniami projektu uchwaly zaproponowanej przez Prezydenta Miasta.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski odpowiadajqc na zgloszone

wqtpliwoSci radnego Dariusza Wesolowskiego wyja6nil, 2e gdyby wniosek Prezydenta Miasta

wplynqt w terminie okreSlonym w Statucie Miasta, czyli na 7 dni przed sesjq w6wczas

zostalby umieszczonv w porzqdku obrad bez koniecznoici rozszerzenia porzqdku obrad

podczas sesji Rady Miasta. Poniewa2 wniosek Prezydenta Miasta wpfynql po ww terminie w

zwi4zku z tym zostanie on poddany pod glosowanie przez Radq Miasta w podobnym trybie,

w kt6rym wprowadzane byty inne projekty uchwal na poprzednich sesjach Rady ito Rada

Miasta zdecyduje ostatecznie w drodze gtosowania rozszerzeniu porzqdku obrad.

Radnv Dariusz Wesolowski zwr6cil uwage, ie wszelkie uchwaly dotyczqce spraw

bud2etowych dostarczane sq radnym najp6iniej na 14 dni przed sesjq, na co wskazujq zapisy

zawarte w Statucie Miasta, w innym przypadku zmiany w porzqdku obrad sq jedynie dobrq

wolA Rady Miasta.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski odnoszqc siq do wypowiedzi Pan

radnego poinformowat, 2e zgodnie z zapisem zawartym w 5 55 Statutu Miasta Wtoclawek w

uzasadnionym przypadku na wniosek Prezydenta, Przewodn iczqcego, Komisii lub radnego,

Rada mo2e rozszerzyt porzqdek obrad sesji o projekt uchwaty, je2eli wptynql on do Rady po

terminie podpisania przez Przewodn iczqcego zawiadomienia o zwolaniu sesji i uzyskal opiniq

wla6ciwej Komisji. Projekt uchwaty uzyskal opiniq wlaSciwej komisji w dniu 21 czerwca br.,

spelnione zostaly, zatem wymogi Statutu Miasta a radni Rady Miasta ostatecznie zdecydujq

o wprowadzeniu tego punktu do porzqdku obrad dzisiejszej sesji.

Wobec braku innych zgfoszeh do dyskusji na temat procedowanego punktu porzqdku obrad

Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie wniosek radnego Krzysztofa

Kukuckiego o wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w

sprawie powolania komisji dorainej ds. opracowania zaloieri dla zadania pn.,, Rewitalizacja

kwartaiu od ul. 3-go Maja do ul. Tumskiej" proponujqc jego umieszczenie w punkcie nr 4
porzqdku obrad zaraz po (lubowaniu radnego. Jak dodal Przewodniczqcy Rady w chwili

obecnej poprawnosi procedowania nad uchwalq jest analogiczna do kwestii poruszanej

uprzednio gdy2 zostata ona zgloszona r6wnie2 po terminie.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 23 radnych za wnioskiem radnego

Krzysztofa Kukuckiego opowiedzialo siq 22 radnych przy braku gios6w przeciwnych oraz 1

glosie wstrzymujqcym siq.

W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskal akceptacjq.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie rozszerzenie porzqdku

obrad o projekt uchwaly w sprawie zaciagniqcia kredytu dlugoterminowego zgloszony przez

Prezydenta Miasta, proponujqc umieszczenie go w punkcie nr 22 porzqdku obrad.



W wyniku gtosowania przeprowadzonego w obecno6ci 22 radnych za wnioskiem Prezydenta
Miasta opowiedziato siq 17 radnych przy braku gfos6w wstrzymujqcych siq oraz 5 gfosach

przeciwnych.

W rezultacie dokonanego giosowania wniosek uzyskal akceptacjq.
Po zakoiczeniu gfosowania Przewodniczacy Rady Miasta poinformowal,2e obrady sesyjne

bqdq odbywai siq wedlug zmienionego porzqdku obrad, zgodnie z przeprowadzonym
glosowaniem.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miedzysesyjnym.

Informacja z dzialalnoici w okresie miqdzysesyjnVm, kt6rq przedstawif Radzie Miasta
Prezydent Miasta Marek Wojtkowski, obejmuje okres od dnia 30 maja 2016 roku, czyli od

ostatniej sesji Rady Miasta Wloclawek, do dnia dzisiejszego i przedstawia siq nastqpujqco:

W zakresie dziafafi Biura Zam6wiefi Publicznych m.in,:
- zawarto kilka um6w dotyczqcych zam6wiefi publicznych, m.in. umowQ na realizacjq
programu utwardzenia d169 gruntowych: umowa zawarta w dniu 9 czerwca z firmq HUSAR

Budownictwo Iniynieryjne S,A. z siedzibq we Wlocfawku na kwote 1.979.070,00 zfotych
brutto; ponadto podpisano r6wniei umowq na przebudowq ulicy Kaliskiej w ramach
Przebudowy Dr6g Powiatowych na kwotQ 692.466,88 zlotych brutto oraz umowq na

przebudowq wiadukt6w w ciqgu alei Kazimierza Wielkiego na kwotq 5.316.665,78 ztotych

brutto. W toku sq kolejne postepowania. W najbliiszym czasie mijajq terminy skladania ofert
na nastqpujace zadania: Budowa placu zabaw i boiska szkolnego przy Szkole Podstawowej

Nr 18 w ramach Budietu Obywatelskiego, Przebudowa hali sportowo-widowiskowej
OSrodka Sportu iRekreacji przy ul. Chopina ll postqpowanie oraz,,Sr6dmieScie na drodze do
zmian - opracowanie narzqdzi aktywizacji zawodowej i spotecznej mieszkafc6w centrum
Wloctawka" - proces programowania gminnego programu rewitalizacji wraz z

opracowaniem dokument6w towarzyszqcych.
W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej iZdrowia Publicznego m.in.:
- celem realizacji Uchwaty w sprawie przyjecia programu polityki zdrowotnej pn. ,,Program
profilaktyki zaka2efi wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) miasta Wloclawek" na lata 2016-

2018 dnia 10 czerwca, w wyniku rozstrzygniqcia konkursu ofert, zostala zawarta umowa z

Miejskim Zespolem Opieki Zdrowotnej na realizacjQ programu w 2016 r. Na dziafania
edukacyjno-informacyjne oraz realizacjq szczepieri w bie2qcym roku przeznaczono kwotq
113 000 zt.

- 14 czerwca br. na stronie Ministerstwa Pracy i Polityki Spotecznej ogloszono wyniki
otwartego konkursu ofert w ramach programu,,Oparcie spoleczne dla os6b z zaburzeniami
psychicznymi, projekt ,,Spofecznie Aktywni", opracowany i przygotowany Srodowiskowy
Domu Samopomocy uzyskai akceptacjq potwierdzonE wysokq ocenq projektu. W zwiqzku z

powyiszym dnia 20 czerwca br. Prezydent Miasta zawarl z Ministerstwem umowq o
wsparcie realizacji zadania publicznego na kwote dotacji w wysoko6ci 75. 83121 pozyskanq w
wyniku konkursu.
W zakresie dzialalno6ci Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:



- na wniosek mieszka6c6w i radnych osiedla Potudnie uruchomiono polqczenie pomiqdzy
osiedlem Poludnie a cmentarzami komunalnymi w niedziele i SwiQta oraz przygotowano
zlecenia na zakup 14 lawek,,dla senior6w".
W zakresie dzialalnoici Wydzialu Edukacji m,in.:
- dofinansowano 242 uczniom z piqciu szk6l podstawowych: Szkoly Podstawowej nr 3, nr 5,

nr 11, Zespofu Szk6f Muzycznych oraz Zespolu Szk6l nr 3 wyjazdy na,,zielonq szkolq" w
og6lnej kwocie 20 tysiqcy ztotych. Wyjazdy dzieci odbywaly siq w maju iczerwcu i byly
zorganizowane do miejscowo5ci umoiliwiajqcych poznawanie walor6w przyrodniczych i

krajobrazowych wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego.
- tematom edukacyjnym podwiqcony byl Konwent Prezydent6w, kt6rego Wloclawek byl
gospodarzem w dniu 15 czerwca. Gf6wnym tematem Konwentu byta edukacja
wczesnoszkolna.
W zakresie Wydzialu Kultury, Promocji i Komunikacji Spolecznej m.in.:
- koordynowanie prac zwiqzanych z tegoroczna edycjE Budietu Obywatelskiego. Przypomne,
do korica czerwca czekamy na glosy wloclawian. Pod glosowanie poddanych zostalo 46
propozycji mieszkaric6w pozytywnie zweryfikowanych pod kqtem formalnym i

merytorycznym. Ogfoszenie wynik6w gtosowania odbQdzie siq najp6iniej do 5 wrzeinia.
- wydzial jest zaangaiowany w organizacjq imprez, kt6re majq miejsce w naszym mie6cie.

Najbliiszq sq Dni Wioclawka. Jui dziS wszystkich Pafistwa zapraszam do udzialu w Swiqcie

mtasta.
W zakresie dzialalno5ci Wydzialu Rozwoju m.in.:
- 14 kwietnia wyslano do Ministerstwa Sportu i Turystyki wniosek o dofinansowanie
projektu pn. ,,Przebudowa infrastruktury sportowej przy Szkole Podstawowej nr 2 i

Gimnazjum nr 2 we Wioclawku" w ramach ogloszonego naboru przez Ministra Sportu i

Turystyki dla Programu rozwoju szkolnej infrastruktury sportowej 2016.
- 15 kwietnia zloiono, na ogloszony przez Urzqd Marszalkowski Wojew6dztwa Kujawsko -
Pomorskiego konkurs w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi 3 Efektywno6d energetyczna i gospodarka

niskoemisyjna w regionie, Dziatanie 3.3. Efektywnosi energetyczna w sektorze publicznym i

mieszkaniowym, wniosek o dofinansowanie projektu pn. ,,Termomodern izacja budynk6w
uiytecznoSci publicznej na terenie miasta Wloctawek - etap 1".

W zakresie dzialalnoici Wydzialu Inwestycji m.in,:
- trwaja prace remontowe zwiqzane ze wzmocnieniem poirednich podp6r poddylatacyjnych

dw6ch wiadukt6w w ciqgu ul. Wroniej nad torami PKP linii Kutno-Pila.
- w sierpniu zakorlczy siq realizacja rob6t budowlanych zwiqzanych ze zwiqkszeniem miejsc
postojowych przy ulicach Willowej iSzkolnej.
- zgodnie z umowE do kodca wrzeinia powinny potrwad prace zwiqzane z adaptacjq
pomieszczefi przy ul. tqgskiej ZO wtaz z wyposa2eniem na Zaklad Aktywnoici Zawodowej
- w toku sq prace realizacyjne kilku inwestycji, kt6re zostaiy wybrane glosami mieszkaic6w
w ramach ubieglorocznej edycji Bud2etu Obywatelskiego
W ramach informacji miqdzysesyjnej Biuro Sportu iTurystyki informuje, ie koordynowalo
dzialania zwiqzane z organizacjq w naszym mieicie World Grand Prix w siatk6wce kobiet,
kt6ry odbywal siq we Wloclawku od 10 do 12 czerwca oraz Pucharu Polski Kobiet w piice

noinej rozegranego 26 maja. lstotna czq5f prac biura dotyczyla dzialalno5ci Informacji
Turystycznej, a w szczeg6lnoici przygotowania nowej oferty oraz organizacji dzialalno6ci lT
przy okazji najwiqkszych imprez sportowych ikulturalnych odbywajqcych sie we Wloclawku.



W zwiqzku z planowanymi remontami krytej pfywalni Delfin oraz hali sportowo -
widowiskowej OSiR, Biuro Sportu i Turystyki zajmowalo siq kwestiq zapewnienia
wloclawskim stowarzyszeniom kultury fizycznej i plac6wkom oSwiatowym miejsc treningu,
nauki i rekreacji. TrwajE r6wnie2 prace zwiqzane z przygotowaniami do otwarcia miejsc do

kqpieli nad jeziorem Czarne i Wikaryjskim. DziS planowany jest tzw. odbi6r kqpielisk z

udziaiem m.in. przedstawicieli: Policji, Sanepidu, WOPR, OS|R oraz Biura Sportu iTurystyki.
W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski poruszyl kwestiq zwiqzanq z uruchomieniem bezpoSredniej linii

autobusowej lqczqcej Osiedle Potudnie z Cmentarzem Komunalnym przy ul. Chopina czy

takie polqczenie bqdzie uruchomione.
Radnv Dariusz Jaworski poinformowal Prezydenta Miasta, ie w dniu 22 czerwca br. mialo

miejsce posiedzenie Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska, jednym z punkt6w

miaio byi om6wienie informacji na temat inwestycji planowanych na obszarze miasta

Wloclawek, na posiedzenie pomimo powiadomieniu o obradach nie przybyl iaden
przedstawiciel Prezydenta Miasta a zatem temat ten zostal zdjqty z porzqdku obrad Komisji'

Radnv Krzvsztof Kukucki w zwiqzku z tym, ie Prezydent Miasta du2E wagq przywiqzuje do

Bud2etu Obywatelskiego, Pan radny stwierdzil, i2 chciatby, aby inwestycje z Budietu

Obywatelskiego roku ubiegtego byly realizowane na bieiqco oraz zapytat o realizacjq

zgloszonego przez mieszkaric6w przedsiqwziqcia dotyczqcego zagospoda rowania terenu

stadionu Przylesie na osiedlu Tazamcze, a takie, jakie merytoryczne wzglqdy zdecydowaly,

ie projekt obywatelski zostal odrzucony.
Radna Olga Krut-Horonziak poruszyta sprawq dzialki bqdqcej przedmiotem inwestycji

zlokalizowanej przy ul. Szkolnej na wprost Zespolu Szk6l, kt6ra dziqki staraniom Pani radnej

nie zostal sprzedana przed wielu laty natomiast wiele razy Pani radna zabiegala o jej

przeznaczenie pod lokalizacjq parkingu, obecnie inwestycja ta jest wreszcie realizowana po

wielu staraniach dostrzeiono takE potrzebQ.

Radnv Dariusz Wesofowski zabral gfos w imieniu uczni6w i rodzic6w Liceum Ziemi

Kujawskiej kierujqc pro6bq do Prezydenta Miasta o cofniqcie decyzji w sprawie dyslokacji na

czas remontu uczni6w LZK do budynku przy ul. LeSnej we Wloclawku w sytuacji, w kt6rej

nieopodal szkoly istnieje obiekt po plac6wce oSwiatowej tj. SP nr 9, do kt6rej moina
przenie5i zajqcia szkolne oraz korzystai z istniejQcej bazy sportowej.
Prezvdent Miasta Marek Woitkowski odnoszqc siq do wypowiedzi radnych wyja5nil, ie w
zwiqzku z niedopatrzeniem przedstawiciel Prezydenta Miasta, czyli Pani Wiceprezydent nie

byla obecna na obradach Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony Srodowiska, taka sytuacja

nie powt6rzy siq w przyszlojci. Odnoszqc siq do pytania radnego J6zefa Mazierskiego Pan

Prezydent wyja6nil, ie chodzi o jednq liniq autobusowq skierowanq na Cmentarz Komunalny

na Pinczacie. Odpowiadajqc radnemu Krzysztofowi Kukuckiemu Pan Prezydent zapewnii, ie
nie ma podstaw do obaw, poniewa2 realizacja inwestycji z Bud2etu Obywatelskiego na 2016

rok przebiega zgodnie z harmonogramem. Odpowiadajqc na zagadnienie dotyczAce

dyslokacji LZK poruszone przez radnego Dariusza Wesotowskiego Prezydent Miasta wyjaSnil,

2e decyzja zostafa podjqta po rozwa2eniu wszelkich moiliwych wariant6w, obiekt przy ul.

LeSnej w pelni odpowiada ijest przygotowany do przyjgcia uczni6w, w tej sprawie odbyio siq

dwukrotnie spotkanie z przedstawicielami Rady Rodzic6w LZK, nie istniejq 2adne zagro2enia

dostosowany bqdzie r6wnie2 rozklad dojazd6w autobusami MPK od Dworca PKP/PKS do
plac6wki przy ul. Lesnej. Obiekt przy ul. Wojska Polskiego z uwagi na mniejszq kubaturq oraz

brak mo2liwo6ci umieszczenia wszystkich sal dydaktycznych nie spelnil wymog6w realizacji



w spos6b odpowiedzialny programu edukacyjnego. Stadion Przylesie z przyczyn

merytorycznych zwiqzanych z ujqciem wody nie mo2e stanowid terenu do lokalizacji
infrastruktury o wiqkszej kubaturze. W roku kolejnym nastQpi zagospodarowanie tego
miejsca, lecz nie bqdzie przywr6cona funkcja sportowo-rekreacy.jna, byi moie powstanie
tam park wypoczynkowy dla mieszkafic6w osiedla Zazamcze.

Ad.3
Slubowanie Radnego Henryka Mielczarczyka.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie w zwiqzku z

wygajniqciem mandatu radnego Tadeusza Raczyriskiego, zgodnie z Postanowieniem nr
8/20L6 z dnia 16 czerwca 2016 roku Komisarza Wyborczego we Wloclawku w miejsce

wygaslego mandatu wstQpuje Pan Henryk Mielczarczyk. Aby Pan Henryk Mielczarczyk m6gl
przystqpi6 do wykonywania mandatu radnego winien zlo2yi Slubowanie. Wobec
powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta wyjainit, i2 odczyta rotq Slubowania natomiast
Pan Henryk Mielczarczyk po jej wysluchaniu wypowie stowo,, Slubujq" z ewentualnym
dodatkiem,, tak mi dopom6i 869".
Przewodniczqcy Rady Miasta poprosit wszystkich obecnvch na Sali obrad o powstanie i

odczytal stowa roty: ,, Wierny konstytucji i prawu Rzeczpospolitej Polskiej Slubujq uroczyjcie
obowiqzki radnego sprawowat godnie, rzetelnie i uczciwie, majqc na wzglqdzie dobro mojej
gminy i jej mieszka6c6w".
Henryk Mielczarczyk zlo2yl Slubowanie wypowiadajqc slowa-,, (lubujq". Po dokonaniu aktu

Slubowania nowo wybranemu radnemu gratulacje zloiyli Przewodniczqcy Rady Miasta oraz

Prezydent Miasta.
Po zako6czeniu ceremonii zwiqzanej ze ztoieniem 6lubowania Przewodniczqcy powital Pana

Henryka Mielczarczyka w gronie radnych Rady Miasta Wloclawek oraz poinformowaf, i2 od

tej chwili moie On wykonywai mandat radnego, a Rada Miasta liczy obecnie 25 radnych'

Po zakoficzeniu procedowania nad tym punktem porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski ogtosif 10 minutowq przerwq w obradach, aby Komisja

Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska mogla odbyi posiedzenie iwypracowai opiniq

do projektu uchwaty, kt6ry bqdzie procedowany w punkcie nr 4 porzqdku po wznowieniu
obrad po przerwie.

Przerwo w obrodoch

Wznowienie obrad po przerwie

Ad.4
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwafq w sprawie powolania komisji dorainej ds.

opracowania zaloieri dla zadania pn. ,,Rewitalizacja kwartalu od ul. 3-go Maja do ul.
Tumskiej".



Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaly dokonal Przewodniczqcy Komisji

dorainej radny Krzysztof Kukucki, kt6ry wyja6nil, 2e w dniu 30 maja br. Rada Miasta
Wlocfawek w drodze Uchwaiy Nr XIX /55/2016 powolala komisje dorainq ds. opracowania
zato2e6 dla zadania pn." Rewitalizacja kwartalu od ul. 3-go Maja do ul. Tumskiej. Podczas

posiedzenia w dniu 22 czerwca Komisja doraina wystEpiia do Prezydenta Miasta Wtocfawek
z pro5bq o przedstawienie koncepcji zagospoda rowan ia przestrzennego z 2QL4 roku oraz o
udzielenie informacji na temat stanu prawnego nieruchomoici zlokalizowanych w ww.
kwartale ulic. Majqc na uwadze zapewnienie czasu . niezbqdnego dla przygotowania
powyiszej informacji oraz na dokonanie analizy wnioskowanych material6w, wskazanym
jest przedluienie terminu funkcjonowania komisji do dnia 29 lipca 2015 roku.

Opinia Komisii statei Radv Miasta

Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisia

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Z opiniq w tej sprawie zapoznat radnych

PrzewodniczEcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgloszefi do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajacej uchwatq w sprawie powoiania

komisji dorainej ds. opracowania zatoied dla zadania pn.,,Rewitalizacja kwartalu od ul.3-go
Maja do ul. Tumskiej".
W wvniku gfosowania przeprowadzonego w obecnoici 22 radnvch za podieciem uchwalv

radni ooowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch

ei-s

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e uchwala zostala

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.5
Projekt uchwaly w sprawie rozpatnenia skargi mieszkafc6w - Pani H. S., Pana M. K., Pana

R.8., Pana w. M., Pani D. T. na dzialalno66 Prezydenta Miasta Wlocfawek.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska radny Dariusz Jaworski, kt6ry poinformowal, ie Komisja Gospodarki

Miejskiej i Ochrony Srodowiska Rady Miasta Wfoclawek podczas posiedzenia w dniu 9

czerwca 2016 roku rozpatrzyla skargq zfoionq przez Paniq H.S. z dnia 19 kwietnia 2016 w
zwiqzku z prowadzonymi postqpowaniami dotyczqcymi wydzier2awienia terenu bqdqcego

wtasno6ciq Gminy Miasto Wtoctawek oraz zgtoszenia zamiaru budowy garaiu blaszanego

wolnostojqcego przy ul. 2elazne Wody, do kt6rej dolqczyli siQ pozostali dzieriawcy wylonieni
w przetargu w dniu 23 lutego br. tj.: M.K., R.8., W.M., D.T. Jak wyjaSnil Przewodniczqcy
Komisji radny Dariusz Jaworski wraz z projektem uchwaly przekazane zostalo uzasadnienie
wypracowane przez czlonk6w Komisji wraz z informacjq na temat przeprowadzonego
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postQpowania przez Wydziat Gospodarki Miejskiej. W zwiqzku z tym Przewodniczqcy Komisji

radny Dariusz Jaworski zaproponowaf, aby za zgodq radnych o ile nie ma uwag i innych
propozycji przej6i do dalszego procedowania. W zwiqzku z tym poinformowal, 2e zapozna

radnych z opinia Komisji podjqtq w przedmiotowej sprawie. Radni nie wnieSli sprzeciwu do
propozycji przedstawionej przez PrzewodniczEcego Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony
Srodowiska.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Z opiniq w tej sprawie zapoznat radnych

Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz laworski.

Strona SkariEca powiadomiona zostata
podczas obrad sesyjnych.

Przewodniczacy Rady Miasta radny
dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

o terminie sesji Rady Miasta, lecz nie byla obecna

Jarosfaw Chmielewski poinformowaf, ie otwiera

Wobec braku zgfoszei do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkaic6w -
Pani H.S., Pana M.K., Pana R.8., Pana W. M., Pani D. T. na dzialalno6d Prezydenta Miasta

Wloclawek.

opowiedzialo sie 21 radnvch przv braku gtos6w przeciwnvch oraz l glosie wstrzvmuiacvm

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostala

podjqta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokotu.

Ad.6
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia ,,Wieloletniego planu rozwoiu i modernizacji

urzqdzefi wodociqgowych i urzqdzeri kanalizacyjnych bqdqcych w posiadaniu Mieiskiego

Przedsiqbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacji sp6lka z o.o. we Wloclawku na lata 2015'

2021".

Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaty dokonala Dyrektor Biura Nadzoru

Wladcicielskiego iPrzeksztalceri Pani Kamila Slomczewska, kt6ra poinformowala, 2e dnia 19

maja 2016r. Zarzqd Miejskiego PrzedsiQbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacji sp6lka z o.o. we

Wloctawku przedlo2yl Prezydentowi Miasta ,,Wieloletni plan rozwoju

imodernizacji urzqdzei wodociqgowych iurzqdzei kanalizacyjnych bqdacych w posiadaniu

Miejskiego Przedsiqbiorstwa Wodociqg6w iKanalizacji sp6lka z o.o. we Wloclawku na lata

2o76-2o2L". Zgodnie z art.21 ust.s ustawy z dnia 7 czerwca o zbiorowym zaopatrzenau w

wodq izbiorowym odprowadzaniu Sciek6w w/w dokument powinien zostai uchwalony
przez Radq Miasta Wloclawek w ciqgu trzech miesiqcy od dnia przedlo2enia planu

Prezydentowi Miasta. Dotychczas obowiqzujqcy plan zostal uchwalony przez RadQ Miasta



Wtoctawek 31 sierpnia 2015r. Zmieniony w przedlo2onym planie zakres inwestycji wynika
przede wszystkim z potrzeby dostosowania struktury izakresu inwestycji planowanych w
ramach projektu ,,Gospodarka wodno-(ciekowa w aglomeracji Wloctawek lll etap" do
nowych wymagari i kryteri6w oceny projekt6w, wynikajqcych z Uchwaly Nr 22/2O75

Komitetu Monitorujacego Program Operacyjny Infrastruktura i Srodowisko 2QL4-2O2O z dnia
1 lipca 2015r. w sprawie przyjqcia sektorowych kryteri6w wyboru projekt6w dla wybranych

typ6w projekt6w w ramach dzialania 2.3. Gospodarka wodno-6ciekowa w aglomeracjach

Programu Operacyjnego lnfrastruktura i Srodowisko 2Ot4-2020. Zatwierdzony plan jest

wymaganym zalqcznikiem do wniosku aplikacyjnego o dofinansowanie w/w projektu,

kt6rego termin zlo2enia uptywa z koricem lipca 2016r. Dokonane zmiany optymalizujq
rzeczowq i wartoSciowq strukture projektu,,Gospodarka wodno-iciekowa aglomeracji

Wloclawek lll etap" pod kqtem ogloszonych wymagari i kryteri6w ocenv projekt6w, wpisujqc

siq jednoczeSnie, fqcznie z rozszerzonym zakresem inwestycji wlasnych, w potrzeby

przedsiqbiorstwa. Przedsiqwziqcia w zakresie rozwoju i modernizacji urzqdzef wodno-

kanalizacyjnych okre6lone w przedloionym dokumencie sq zgodne z kierunkami rozwoju

miasta Wtociawek zawartymi w,,Studium uwarunkowafi ikierunk6w zagospodarowania

przestrzennego miasta Wloclawek", przyjqtym Uchwafq Nr 103/Xl/2007 Rady Miasta

Wfocfawek z dnia 29 paidziernika 2OO7r. oraz sq zgodne z ustaleniami obowiqzujqcych

miejscowych plan6w zagospodarowa nia przestrzennego w zakresie gospodarki wodno-

Sciekowej oraz ustaleniami zezwolenia wydanego MPWiK sp6lka z o.o. na prowadzenie

zaopatrzenia w wodg i zbiorowego odprowadzania 6ciek6w. Oznacza to, ie warunki

okreSlone w art.21 ust.3 ustawy z dnia 7. czerwca 2001 o zbiorowym zaopatrzeniu w wodq i

zbiorowym odprowadzaniu Sciek6w zostaly spelnione. Zgodnie z art'21 ust.5 w/w ustawy

uchwalenie planu rozwoju i modernizacji urzqdzeri wodociqgowych i urzqdzeri

ka nalizacyjnych, opracowanego przez przedsiqbiorstwo wodociqgowo-kanalizacyjne, naleiy

do kompetencji Rady Miasta Wloctawek.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska w imieniu, kt6rej opiniq przedstawil Przewodniczqcy radny Dariusz

Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, ie otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udziat wzieli:
Radnv Krzvsztof Kukucki poruszyl kwestiq mo2liwoici budowy sieci wodociqgowej i

kanalizacyjnej w ul. Lisek na odcinku od ul. Obwodowej do ul' Golqbiej. Sprawa zgfoszona

przez mieszkaic6w byla r6wniei poruszana w interpelacji zlo2onej przez Pana radnego. Jak

wynika z otrzymanej odpowiedzi odcinek ten nie jest ujQty w wieloletnim planie rozwoju i

modernizacji urzqdzei wodociqgowych i kanalizacyjnych. Zdaniem Pana radnego nale2y

zastanowid siq przy okazji dzisiejszej dyskusji nad projektem uchwafy nad wlqczeniem tego

obszaru do sieci wod-kan.
Radnv Zbieniew Lewandowski odni6sl siq do obszaru pomiqdzy ul. Kaliskq, Dziewi6skq i

Planty - kanalizacja na tym terenie wymaga modernizacji iest to siei osiedlowa z lat 50-tych,

kt6ra miala zostai przekazana do MPWIK, Pan radny poprosit o informacjq w tym temacie.
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Brak te2 zapisu o realizacji kanalizacji na ul. Lisiej, w zwiqzku z realizacjq budownictwa
wielorodzinnego ibudowq sieci kanalizacyjnej w osiedlu Michelin np. w ul. Wilgi, zachodzi
obawa czy takie dziatania w rejonie objqtym procesem inwestycyjnym nie pogorszE odptywu
Sciekdw w ul. Kaliskiej, problem niewla5ciwego odbioru 5ciek6w od ronda Falbanka w
kierunku tor6w wystepowat wczeiniej wielokrotnie. Zdaniem Pana radnego budowa osiedla
wielorodzinnego we wskazanym rejonie w sytuacji, gdy w mieScie jest wiele innych wolnych
teren6w pod tego typu inwestycje jest bezsensowne, poniewa2 wymaga to budowy sieci
kanalizacyjnej czy tei budowy przepompowi.
Radna Olea Krut-Horonziak stwierdzila,2e przedioiony material zawiera niepokoiqce dane,
kt6re bqdq negatywnie sytuowaty na rynku sp6lkQ MPWIK. Sprzeda2 wody od roku 2010
spadla o bfisko 10% a iciek6w o I2%, 65% stanowi sprzeda2 medi6w dla mieszkafc6w
miasta. Perspektywa najbliiszych lat przy inwestycjach dla nowych potqczei nie
zrekompensuje spadku przychod6w sp6lki, poniewa2 ubywa mieszkaric6w inie powstajE

nowe siedliska odbioru wody i przylqczenia siq do sieci kanalizacyjnej, jedyne dzialania, jakie
moie podjqi MPWIK to dostarczanie wody iodprowadzanie iciek6w dla innych teren6w
poza Wlocfawkiem. Zdaniem Pani radnej, jako pierwszoplanowe zadanie sp6lki MPWIK w
zwiqzku ze spadkiem zapotrzebowania mieszka6c6w Wloclawka w zaopatrzenie w wodq i

odprowadzenie Sciek6w winna byi Scisla wsp6tpraca z o5ciennymi gminami wraz z

pozyskaniem Srodk6w zewnetrznych, co wplynie na rozw6j sp6tki i zahamuje spadki, o
kt6rych mowa jak r6wniei wzrost cen za 6wiadczone usiugi. Zdanie Pani radnej powinna
zosta€ opracowana szczeg6lowa analiza mo2liwoici miasta w zakresie budowy sieci przy

uwzglgdnieniu istniejEcej infrastruktury zaopatrzenia w wodq i odprowadzania 5ciek6w.

Budowa na terenie Michelina obiekt6w o wysokoSci 21 metr6w jest nie do przyjQcia a

ponadto bqdzie generowad wysokie koszty dla miasta.
Radnv Janusz Debczvriski nawiEzujac do wypowiedzi radnego Zbigniewa Lewandowskiego
zapwat czy w zwiqzku planowanq zwigkszonq ilolciq odbiorc6w nastqpi poprawa dla
mieszkaric6w Michelina i osiedla Poludnie w kwestii przykrych zapach6w z kolektora przy

rondzie Falbanka. Zdaniem Pana radnego sp6fka nie mo2e dokonywai plan6w na wyrost,
poniewa2 musi uwzglqdniai czynniki zewnQtrzne jak np. ni2 demograficzny czy te2

zm niejszajqca siq liczba mieszkafc6w.
Radnv J6zef Mazierski zapytat czy istnieje techniczna moiliwo5i modernizacji sieci wodno-
kanalizacyjnej na osiedlu Poludnie w rejonie ulic Kruszyriska-Dziewiriska, kt6ra od wielu lat
sprawia klopoty eksploatacyjne i uniemoiliwia prowadzenie remont6w infrastruktury
naziemnej.
Prezes MPWIK Radoslaw Zacharek wyjasnil m.in., 2e w ramach rezerw inwestycyjnych
istnieje moiliwodi wykonania ulic zgfaszanych w czasie obowiezywania planu

zagospodarowania, w kt6rych mo2e zostai wykonana siei wodociAgowo -kanalizacyjna

takie ulic, o kt6re postulowal radny Krzysztof Kukucki. Opowiadajqc na kwestie poruszane
przez radnego Zbigniewa Lewandowskiego Prezes MPWIK wyjainit, 2e przedsiqbiorstwo
przejmuje w chwili obecnej siei wskazanq w ww, kwartale ido ko6ca br. sprawa powinna
zostad zakofczona. W przypadku ul. Lisiej bqdzie ona rozpatrywana jak inne w ramach
rezerw inwestycyjnych, poniewai trudno jest przewidzied, co jeszcze bqdzie moina wykonai
z tego tei powodu istniejE rezerwy zar6wno na siei wodociqgowq jak i kanalizacyjnq. W
ramach projektu unijnego zostanq zmodernizowane przepompownie w rejonie ul. Wilgi oraz
modernizacja sieci kanalizacyjnej w ul. Jana Pawla ll nie ma powod6w do niepokoju o odbi6r
Sciek6w z osiedla przy ul. Wilgi. Odory bqdqce zmorQ mieszka6c6w w okolicy ronda Falbanka
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zostana usuniete po zakoficzeniu modernizacji sieci kanalizacyjnej w ul. Jana Pawla ll takie

dzialania umo2liwiq rozwiqzanie tego problemu. Ulice, kt6re nie zostaly ujqte w planie bqdq

realizowane w miarq mo2liwo6ci w ramach wspomnianych rezerw inwestycyjnych w tym ul.

Dziewi6ska. Wiqksze inwestycje sq przewidziane w kolejnych latach z powodu

dofinansowania ze Srodk6w unijnych. Inwestycje sq wainq czqjciq przedsiqbiorstwa, dziqki

kt6rym zapewnione jest prawidlowe funkcjonowanie w zaopatrzenie w wodq izbiorowe
odprowadzanie Sciek6w pomimo czynnik6w niekorzystnych, o kt6rych wspomniala radna

Olga Krut-Horonziak. Sp6lka prowadzi rozmowy z o5ciennymi gminami, jest takie
technicznie przygotowana do podawania wody do gminy Fabianki, brak infrastruktury

wodociEgowej uniemoiliwia podawanie wody do gminy wloclawek jest natomiast siet

kanalizacyjna idqca w kierunku Kruszyna i Nowej Wsi iz tych terenach istniejq moiliwoici

odbioru !ciek6w.
wobec wyczerpania zgloszeri do zabrania gtosu w dyskusji, PrzewodniczEcy Rady Miasta

poddaf pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia ,,wieloletniego
pfanu rozwoju imodernizacji urzqdzen wodociqgowych iurzqdzei kanalizacyjnych bqdqcych

w posiadaniu Miejskiego Przedsiqbiorstwa wodociqg6w i Kanalizacji sp6fka z o.o. we

Wloclawku na lata 2016- 2021".

w zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostala

podjqta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokofu'

Ad.7
projekt uchwa\ zmieniajqcei uchwalq w sprawie ustalenia wysokosci stawek opfaty za

zaiecie 1 m2 pasa drogowego dla dr6g, kt6rych zarzqdcq iest Prezydent Miasta wloclawek.

wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Miejskiego Zarzqdu Uslug Komunalnych i

Dr6g Pani Dorota Cecot informujqc, ie zajecie pasa drogowego na cele niezwiqzane z

budowq, przebudowq, remontem, utrzymaniem i ochronq d169 wymaga zezwolenia

zarzqdcy drogi w drodze decyzji admin istracyjnej. Wydajac zezwolenia na zajQcie pasa

drogowego organ ten zobowiqzany jest do pobrania oplaty adm in istracyjnej ustalonej, jako

iloczyn liczby metr6w kwadratowych zajetej powierzchni pasa drogowego, stawki opfaty za

zajqcia 1m2 i liczby dni zajmowanego pasa drogowego' Przedlo2ony projekt uchwaly

zwiqksza mo2liwoSci wykorzystywania pasa drogowego na cele niezwiqzane z budowq,

przebudowq, remontem, utrzymaniem iochronq dr6g poprzez dopuszczenie zajqcia jezdni i

pas6w zieleni d169 krajowych, wojew6dzkich, powiatowych igminnych' W przypadku stawki

oplaty za jeden dzieri zajmowania 1m2 pasa drogowego w celu umieszczania w pasie

drogowym obiekt6w niezwiqzanych z potrzebami zarzqdzania drogami lub potrzebami ruchu

drogowego oraz reklam, dla iezdni proponuje siq ustalii oplaty na drogach: krajowych-

5,0021, wojew6dzkich - 4,0021, powiatowych - 3,0021, gminnych - 2,OOzl ' Stawka za

zajmowanie 1m2 pasa zieleni na prawach wylqcznoSci w celach innych ni2 wymienione w

kofumnach 5, 6, 1 i 9 tabeli stanowiqcej zalqcznik do uchwaly Nr xXX/91/2013 wynosic
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bqdzie w przypadku d169 krajowych i wojew6dzkich - 1,00 zl, w przypadku d16g

powiatowych i gminnych - 0,50 zl. Jak poinformowaia Pani Dyrektor du2e zainteresowanie
umiejscowieniem reklam spowoduje wplyw Srodk6w do budietu w granicach ok. 250 ty3. zf.

kt6re wykorzystane zostana na bie2qce utrzymanie d16g w mie6cie.

Opinia komisii statei Radv Miasta

Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Janusz Debczvriski czy znana jest szacunkowa wielkojd dochod6w do budietu miasta

otaz czv nie bqdzie protest6w os6b, kt6re bqdq chcialy posadowii w pasie drogowym swoje

reklamy.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski zapytal czy zostaia naliczona

oplata za zamkniecie mostu przez ok. 3 godziny w zwiqzku z realizacjq teledysku i w jakiej

wysokoSci.

Dvrektor Mieiskiego Zarzadu Uslug Komunalnvch i Dr6g Pani Dorota Cecot wyjaSnita,2e na

drogach krajowych powierzchnia do wykorzystania pod reklamy stanowi 80m2 sq to dwie

kiadki na DK nr 91 przyjmujqc zaproponowana stawke w wysokoSci 5 zl. i 6redni okres

zajqcia w ciqgu roku przez 180 dni uzyskuje siq wplyw do budietu w wysoko(ci 72 tyi. zl.

Wedtug wstqpnej kalkulacji na drogach powiatowych powierzchnia do wykorzystania pod

reklamy wynosi 240 m2, co przy zafo2eniu stawki w wysoko6ci 3 zt. i zajqcie Srednio przez

180 dni w roku stanowi wplyw w wysokosci 130 ty6. zl. Na mniej atrakcyjnych drogach

gminnych o orientacyjnej powierzchni reklamowej ok. 60m2 wygenerowane wptywy do

budietu szacuje siq na kwotq 43.800 zf. rocznie. odnoszqc siq do pytania radnego Jaroslawa

Chmielewskiego Pani Dyrektor poinformowala, 2e odpowiedzi w tej sprawie udzieli w formie
pisemnej.

Radnv Dariusz Wesolowski wysoko6d stawek zaproponowanych w uchwale jest znana, lecz

Pan radny chcialby siq dowiedzied ile wynosily poprzednie stawki dla por6wnania ich

wysokoici iwzrostu ceny w stosunku do obecnie proponowanych. Moie zaistniei taka

sytuacja, ie nie bqdzie wpfywu do bud2etu miasta z uwagi na zbyt wysokie stawki optat z

tvtutu reklam.
Dvrektor Mieiskieso zarzadu Uslug Komunalnvch iDr6g Pani Dorota Cecot poinformowala,

2e w zalqczniku do uchwaly z roku 2013 nie wskazano kwot oplat za reklamy na ktadkach i

na pylonach nad ulicami stad obecnie wywolana uchwala regulujqca kwestiq kwot opfat za

reklamy usytuowane w tych miejscach. W celu przekazania Panu radnemu bardziej

wyczerpujqcych informacji Pani Dyrektor wyjaSnila, ie ustosunkuje sie na pi6mie.

Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzit, i2 nale2y rozumied, Ze wszyscy, kt6rzy mieli reklamy nad

ulicami otrzymajq zwrot poniesionych koszt6w. Czy zatem proponowana uchwata

wprowadza oplatq, kt6ra bqdzie obowiqzywai opr6cz opfaty za zajqcie pasa drogowego
podobnie jak w przypadku oplaty targowej.



Dvrektor Mieiskieso Zarzadu Uslug Komunalnvch i Dr6s Pani Dorota Cecot poinformowal, 2e

udzieli szczeg6lowych wyja6nieri w tej sprawie Panu radnemu w formie pisemnej.

Po zako6czeniu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poddal

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie ustalenia

wysokoSci stawek oplaty za zajqcie 1 m2 pasa drogowego dla dr6g, kt6rych zarzEdcq jest

Prezydent Miasta Wloclawek.
W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci 19 radnvch, za przvieciem ww.
proiektu uchwafv ooowiedzialo sie 15 radnvch przv braku glos6w wstrzvmuiacvch sie oraz 4
glosach przeciwnvch.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski

poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla uchwalq w

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.8
Projekt uchwaiy w sprawie przyjqcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta

Wloclawek na lata 2016-2019."

Prezentacji powyiszej uchwaty dokonala Dyrektor Wydzialu Urbanistyki i Architektury Pani

Jolanta Stadczak informujqc, 2e przedkladany projekt uchwaly wynika z ustawowego

obowiqzku okreslonego w art.87 ust. 1 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabwk6w i

opiece nad zabytkami, kt6ry obliguje Prezydenta Miasta Wloclawek do sporzqdzania na

okres 4lat gminnego programu opieki nad zabytkami. Gminny Program Opieki nad

Zabytkami Miasta wloclawek na lata 2oL6-2o19 definiuje problematykg lokalnego

dziedzictwa kulturowego oraz ukierunkowuje na jak najszersze ijak najbardziej

wszechstronne wykorzystanie jego potencjafu, zwracajqc uwage na specyfikq uwarunkowan
prawnych, adm inistracyjnych oraz zmieniajqcych siq warunk6w gospodarczych i spotecznych

miasta. Uwzglqdnia r6wnie2 zdobyte doswiadczenia i wnioski wypracowane w czasie

realizacji Gminnego Programu opieki nad zabytkami Miasta wloclawek na lata 2012-

2O15.Celem strategicznym gminnej polityki w przedmiotowym zakresie jest odnowa

zabytkowych zasob6w tkanki miasta w oparciu o skoordynowane dzialania rewitalizacyjne,

konserwatorskie i inwestycyjne sluiqce budowaniu toisamosci mieszka6c6w i rozwojowi

spoleczno-gospodarczemu miasta Wfoclawek. Wskazane w Programie dzialania dotyczqce

inicjowania, wspierania i koordynowania prac z dziedziny ochrony zabytk6w ikrajobrazu

kulturowego oraz upowszechniania i promowania dziedzictwa kulturowego, stwarzaja

mo2liwoid wypracowania solidnych podstaw do realizowania idei zintegrowanego

zarzqdzania dziedzictwem kulturowym miasta. Zgodnie z art.87 ust. 5 przedmiotowej

ustawy, co 2 lata bqdzie sporzqdzane sprawozdanie z realizacji niniejszego Programu i

przedstawiane Wysokiej Radzie. Nadmieniam, ie Gminny Program Opieki nad Zabytkami

Miasta Wfoclawek na lata 2076 - 2079 zostal pozytywnie zaopiniowany przez Kujawsko-

Pomorskiego Wojew6dzkiego Konserwatora Zabytk6w, tym samym spelniony zostaf

warunek zawartv w art. 87 ust. 3 ww. ustawy.
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Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt przedmiotowej uchwaly rozpatrzyfa oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala
Komisja Kultury isportu. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Krystian tuczak

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku uwag oraz zgtosze6 do zabrania gtos6w w dyskusji Przewodniczacy Rady

Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w

sprawie przyjqcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Wloclawek na lata

20r6-20t9."
W wvniku gtosowania przeprowadzonego w obecnoici 22 radnvch, za przvieciem ww.

uchwalv radni opowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poinformowaf, 2e w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqla uchwalq w

zaprezentowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokotu.

Ad.9
Projekt uchwafy w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta

Wlocfawek dla obszar6w poloionych w: rejonie Al' Jana Pawfa ll, ul' Skrainej, ul.

Mielqcifskiej, ul. Letniej, ul, Kaletniczej iZaktadu Karnego oraz ul. Cienistej, ul. Wilgi, ul.

tubinowej i ul. Ustronnej.

wprowadzenia do zaloieri projektu uchwaly dokonafa Dyrektor wydzialu Urbanistyki i

Architektury Pani Jolanta sta6czak informujqc, ie Prezydent Miasta wloclawek sporzqdzil

projekt miejscowego planu realizujqc Uchwalg Nr XLV|ll/247l10 Rady Miasta Wloclawek z

dnia 25 paidziernika 2010 r. w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Wloclawek dla obszar6w poloionych: w rejonie

Al. Jana Pawla ll, ul. Skrajnej, ul. Mielqciriskiej, ul. Letniej, ul. Kaletniczej iZakfadu Karnego

oraz ul, Cienistej, ul. Wilgi, ul. Lubinowej i ul. Ustronnej, zgodnie z zapisami ,,Studium

uwarunkowafi i kierunk6w zagospoda rowania przestrzennego miasta Wloclawek"

przyjQtym Uchwalq Nr 103/Xl/2007 Rady Miasta Wloclawek z dnia 29 paidziernika 2007 r.

oraz z przepisami odrqbnymi. Dokonal r6wnie2 analizy dotyczqcej zasadnoSci przystapienia

do sporzqdzenia planu rozpatrujqc zfo2one wnioski. Zgodnie z arL t4 ust. 5 i art. 15 ust. 1:

Prezydent Miasta dokonal analizy zloionych wniosk6w i oceny zmian w zagospodarowa niu

przestrzennym, oraz w zwiqzku ze zmieniajqcymi sie przepisami prawa stwierdzil zasadnodi

sporzqdzenia projektu miejscowego planu, kt6ra zostata potwierdzona w wynikach analizy

zawartej w Uchwale Nr Xlll/161/11 Rady Miasta Wlociawek z dnia 26 wrze6nia 2011 r. w
sprawie aktualnoici ,,5tudium uwarunkowai i kierunk6w zagospodarowa nia

przestrzennego miasta Wloclawek" oraz ,,miejscowych plan6w zagospodarowania
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przestrzennego". W zatqczniku nr 5 ww. uchwaly wskazano za nieaktualnq w czq6ci Uchwalq

Nr 3/XLIV/2006 z dnia 30 stvcznia 2006 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowa nia

przestrzennego miasta Wloclawka w zakresie obszaru polo2onego we Wfoclawku

zawartego pomiedzy ulicami: Alejq Jana Pawla ll, Mielqciriskq, Ziolowq, Szpalerowq,

Brzezinowq, Bluszczowa, Paprociq, towiecka, granica miasta i ogrodzeniem Zaktadu

Karnego oraz w rejonie ulicy Cienistej pomigdzy ulicami: Miodowq, Modrq, tabqdziq, Dalekq

i Skrytq. Wskazana uchwata stanowi czqid obszaru objQtego granicami niniejszego

miejscowego planu. W pozostatej czq5ci znajdujq siq inne plany miejscowe, kt6rych obszary

6ci5le do siebie przylegajE. Plany te nale2q do plan6w uchwalonych wcze6niej, w r62nych

okresach, w zwiqzku z powyiszym nastapila konieczno6d ujednolicenia zapis6w na calym

obszarze objqtym niniejszq uchwala. Miejscowy plan jest zmianq planu przyjQtego przez

Rade Miasta Wtoclawek Uchwalq Nr 3/XLIV/2006 z dnia 30 stycznia 2006 r. w sprawie

miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego miasta Wfoclawka w zakresie

obszaru polo2onego we Wtoclawku zawartego pomiqdzy ulicami: Alejq Jana Pawla ll,

Mielqci6skq, Ziolowq, Szpalerowq, Brzezinowq, Bluszczowq, Paprociq, Lowieckq, granicq

miasta iogrodzeniem Zakladu Karnego oraz w rejonie ulicy Cienistej pomiqdzy ulicami:

Miodowq, Modrq, tabqdziq, Dalekq i Skryta w granicach okreSlonych Uchwalq Nr

XLvxl/247 /LO Rady Miasta Wloclawek z dnia 25 paidziernika 2010 r. Studium przewiduje na

przedmiotowym terenie: ,,obszary przemysiowe" i ,,obszary mieszkalnictwa z dominujqcym

budownictwem jednorodzinnym" dla obszaru polo2onego w rejonie Al. Jana Pawla ll, ul.

Skrajnej, ul. Mielqciriskiej, ul. Letniej, ul. Kaletniczej i Zaktadu Karnego oraz ,,obszary

usiugowo - mieszkaniowe (projektowane) ,, i r6wniei ,,obszary mieszkalnictwa z

dominujqcym budownictwem jednorodzinnym" dla obszaru poio2onego w rejonie ul-

Cienistej, ul. Wilgi, ul. tubinowej iul. Ustronnej wraz z ukladem istniejEcych i

projektowanych d169: zbiorczych, lokalnych idojazdowych, traktujac wymienione obszary,

jako wskazane do opracowania miejscowego planu zagospodarowa nia przestrzennego ze

wzglqdu na uwarunkowania lokalne. Zgodnie ze Studium miejscowy plan ustala, jako

przeznaczenie podstawowe: zabudowq mieszkaniowE jednorodzinnq, zabudowq

mieszkaniowq wielorodzinna, uslugi (w tym nieuciq2liwe), przemysl, zabudowq

magazynowE oraz drogi zbiorcze, lokalne, dojazdowe i ciqgi pieszo - jezdne.

Uchwala w sprawie miejscowego planu uwzglqdnia wszystkie wymogi okre5lone art. 1ust.
2-4 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Sporzqdzona do ninieiszego

planu ,,Prognoza skutk6w finansowych uchwalenia miejscowego planu.'.", ma na celu

przedstawienie bilansu dochod6w wlasnych iwydatk6w gminy, w tym wpfywy z podatku od

nieruchomosci i inne dochody zwiqzane z obrotem n ieruchomoSciam i gminy oraz optaty i

odszkodowania: wartoSi przewidywanych odszkodowari, warto66 nieruchomo6ci

przewidywanych do wykupienia, liczbq i wielko6t nieruchomoici niezbqdnych do zmian,

wartoSi przewidywanych optat jednorazowych, Srodki zabezpieczajqce gminq przed

spekulacjami przy wartoiciowaniu nieruchomoSciami objgtymi roszczeniami, przewidywane

wzrosty cen grunt6w uiytkownik6w wieczystych. Do bilansu dochod6w wziqto pod uwagq

przewidywane pobieranie optaty planistycznej (renty planistycznej) okreSlonej art.36 ust.4
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Przyjqto 30% stawke procentowq,

z wylEczeniem teren6w przeznaczonych pod drogi publiczne, dla kt6rych stawka

procentowa wynosi 0%. Przyjqcie zerowej stawki procentowej oplaty planistycznej dla

teren6w w liniach rozgran iczajqcych d169, ma racjonalne podstawy, gdyi prawie w calo5ci

stanowiE wfasnoSd gminy oraz tereny te pelniq rolq stu2ebnq wobec funkcyjnych teren6w



przylegtych, generujac przy tym znaczne koszty dla ich wlaScicieli (urzqdzenie d169,

utrzymanie, remonty). StEd, ustalenie stawki planistycznej innej ni2 0% byloby dziafaniem na

wfasnq szkodq. Og6lem, z przewidywanych dochod6w z pobieranej renty planistycznej, do
budietu gminy moie wplynqi kwota 168 000 zi. Przeprowadzona analiza ustaleri planu w

odniesieniu do aktualnego zagospodarowan ia wykazala, ie brak jest obszar6w, w kt6rym
wystqpuje obni2enie warto(ci rynkowej grunt6w. Ujqte w prognozie dochody i wydatki
odpowiednio na poziomie kwot 6 849 000 zl. i 2 017 800 zl maja charakter szacunkowy i

dotycza zamiar6w mogqcych byi realizowanych w rozlo2onym czasie. PrzyjQto, ie okres
niezbqdny do realizacji zatoiefi nowego planu wynosi ok. 10 lat, co skutkowai bqdzie
moiliwie r6wnomiernym rozkladem zar6wno dochod6w jak i wydatk6w miasta. Szacunkowy
bilans uzyskanych przez gminq dochod6w i poniesionych koszt6w zamkniQty zostal
wynikiem dodatnim, gl6wnie ze wzglqdu na wartoid rynkowE nieruchomoSci gminnych
przeznaczonych do sprzedaiy. Po stronie wydatk6w najwainiejszq pozycjq stanowiS koszty

budowy nowych d169 oraz infrastruktury technicznej oraz wykupy nieruchomo5ci.
Prezydent Miasta realizujqc uchwale, przeprowadzil procedurq formalno-prawnq okre(lonq
przepisami ustawy o planowaniu i zagospodarowa niu przestrzennym oraz ustaw
pokrewnych, w tym o udostqpnianiu informacji o Srodowisku i jego ochronie, udziale

spoleczefistwa w ochronie Srodowiska oraz o ocenach oddziaiywania na irodowisko.
Prezydent Miasta wykonal powierzone zadanie w spos6b zgodny z procedurq sporzqdzania

miejscowego planu zagospoda rowan ia przestrzennego zawarta w art. 17 ustawy z dnia 27

marca 2003 r. o planowaniu izagospodarowaniu przestrzennym

Opinia Komisii stalei Radv Miasta

Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta, ktora
rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala ww. uchwalq. Opinie w tej sprawie przedstawifa

PrzewodniczEca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Olsa Krut-Horonziak stwierdzita, 2e nie poprze projektu uchwaly, kt6ry jest sprzeczny

z ladem urbanistyczno - architektonicznym i przynosi negatywne skutki w zwiqzku z

usytuowaniem w kompleksie le6nym budynk6w o wysoko6ci 21 metr6w. Podczas obrad

Komisji Budietu nie udzielono odpowiedzi na pytania dotyczqce dokument6w, dat i

podmiot6w skladajqcych tego rodzaju wnioski oraz inwestor6w. Proponowany typ
zabudowy zmienia charakter dzielnicy i generuje koszty zwiqzane z infrastrukturq

towarzyszEcE takiej inwestycji i powoduje tei inne konsekwencje. Jak stwierdzila Pani radna

drwinq jest ochrona irodowiska, dlatego przedstawiony plan nie jest planem

zagospodarowania przestrzennego z powodu braku wskazania wspomnianych

wnioskodawc6w, cel6w inwestycyjnych i wniosk6w, a zatem jest to kolejny czEstkowy plan

niekompatybilny z innymi planami dla tej dzielnicy.
Dvrektor Wvdzialu Urbanistvki iArchitekturv Pani Jolanta Sta6czak w odpowiedzi na uwagi

Pani radnej przypomniafa, i2 w uzasadnieniu do uchwafy informowala, 2e projekt planu

miejscowego, kt6ry zostat przedfo2ony w dniu dzisiejszym pod obrady jest zmianq planu z
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roku 2006. W planie tym tereny, kt6re w chwili obecnej przeznaczone zostaly pod zabudowq
wielorodzinnq tak2e byly przeznaczone pod tego rodzaju zabudowQ iw tej kwestii nie ma

zmian. Wniosek dotyczqcy wysoko6ci planowanej zabudowy wielorodzinnej zlo2yt wfaSciciel

czqSci tych teren6w - firma Stalbet-Dom, realizuj4ca jui na tym terenie budownictwo
wielorodzinne. Po uwagach zgloszonych podczas obrad Komisji Budietu przez Paniq radnq

zostaly przygotowane materialy dotyczqce zestawiei pozwolenia na budowe, kt6re zostaly
wydane dla tego terenu pod budownictwo mieszkaniowe wielorodzinne, kt6re Pani

Dyrektor przekazafa Pani radnej informujqc, 2e zostalo wydanych kilka pozwolei na

budowq, czq5i budynk6w znajduje siq w trakcie realizacji. Ponadto Pani Dyrektor wyja5nifa,

2e tereny, o kt6rych mowa pierwotnie przeznaczone byly pod budowq na potrzeby slu2by

zdrowia, zrealizowano 2 obiekty o znacznej kubaturze, kt6re zostafy przystosowane na

potrzeby budownictwa mieszkaniowego wielorodzinnego, stqd kontynuacja funkcji w tym
zakresie. Odnoszqc siq do kwestii infrastruktury dotyczqcej wskazanego terenu Pani

Dyrektor wyjaSnita, 2e kaidorazowo w momencie sporzqdzania miejscowego planu

Prezydent Miasta wystepuje o warunki do r6inych organ6w w tym r6wniei do sp6iek
miejskich, aby zasiegnai informacji idokonai konsultacji na temat mo2liwo6ci zapewnienia

odpowiedniej infrastruktury, kaidorazowo projekt planu jest opiniowany przez wszystkie

sp6lki miejskie oraz inne podmioty np. zaklad energetyczny, kt6ry ka2dorazowo wypowiada
siq o moiliwoSciach odpowiedniej infrastruktury technicznej przeznaczonej na potrzeby

okre6lone w miejscowym planie, ponadto zgodnie z wymogiem ustawowym-do ka2dego
projektu planu przygotowywane sa dwie prognozy, jedna dotyczy skutk6w finansowych,
kt6ra zostala przygotowana na potrzeby obecnego planu tj. koszt6w, jakie poniesie

samorzqd przy realizacji ustalei planu oraz dochod6w, kt6re okre(lone sa przez

rzeczoznawcQ majqtkowego. W tym przypadku koszty poniesione przez gmine wynoszA

2.017.800,00 zl. natomiast dochody wynikajqce ze sprzedaiy nieruchomo6ci oraz innych

optat wynoszE 6.849.000,00 zf.

Radna Olsa Krut-Horonziak stwierdzila, ii kontynuujqc tego rodzaju dzialania wedlug
wcze6niejszych zalo2eri to Plac Wolnoici powinien byi obudowany wysokq zabudowq,

dziatania rozpoczete wczesniej, kt6re stanowiq negatywne oddzialywanie na calq dzielnice
nie powinny byi kontynuowane. Odnoszqc siq do zysk6w w wysoko6ci ok. 6 mln. zi. Pani

radna stwierdziia, ie zostaf on wyliczony w oparciu o sprzeda2 dziafek pod budownictwo
jednorodzinne a nie wielorodzinne.
Po zamknieciu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski poddat

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie miejscowego planu

zagospodarowan ia przestrzennego miasta Wloclawek dla obszar6w polo2onych w: rejonie
Al. Jana Pawla ll, ul. Skrajnej, ul. Mielqciriskiej, ul. Letniej, ul. Kaletniczej iZaktadu Karnego

oraz ul. Cienistej, ul. Wilgi, ul. Lubinowej iul. Ustronnej.

W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnodci 22 radnvch, za przvieciem uchwatv
opowiedziafo sie 21 radnvch. orzv braku glos6w wstrzvmuiacvch sie oraz 1 qlosie

orzectwnvm.
Wobec powyzszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania uchwaia zostafa podjeta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokolu.
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Ad.10
Projekt uchwaly w sprawie aktualno6ci
zagospodarowania przestrzennego miasta
zagospodarowania przestrzennego.

,,Studium uwarunkowaf i kierunk6w
Wloclawek" oraz miejscowych plan6w

Jak poinformowala Dyrektor Wydziaiu Urbanistyki i Architektury Pani Jolanta Stafczak

zgodnie z art. 32 Ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowan iu

przestrzennym w celu oceny aktualnoici studium i plan6w miejscowych Prezydent Miasta

dokonuje analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym, ocenia postQpy w
opracowywaniu miejscowych plan6w iopracowuje wieloletnie programy ich sporzqdzania w
nawiEzaniu do ustaleri studium z uwzglqdnieniem decyzji zamieszczonych

w rejestrach, o kt6rych mowa w art. 57 ust. 1-3 i art. 67 o'az wniosk6w w sprawie

sporzqdzenia lub zmiany planu miejscowego. Gmina Miasto Wlociawek posiada 53

obowiqzujqce miejscowe plany zagospodarowa nia przestrzennego. Miejscowe plany, kt6re
obowiqzujq, obejmujq obszar 3204,7 ha, co stanowi 38,01% powierzchni miasta. Gmina

dysponuje r6wnie2 dokumentem,,Studium Uwarunkowa6 i Kierunk6w Zagospoda rowan ia

Przestrzennego Miasta Wlocfawek" zatwierdzonym Uchwafq Rady Miasta Wloclawek Nr

tO3/Xl/zOO7 dnia 29 paidziernika 2007 roku. W chwili obecnej prowadzone sE prace nad 11

pfanami obejmujqcymi obszar 1536,2 ha, co stanowi 78,22% powierzchn i miasta. Wnioski

sktadane do obecnie obowiqzujqcych plan6w sq praktycznie na bieiqco rozpatrywane iw
przypadku stwierdzenia konieczno6ci ich uwzglqdnienia Rada Miasta podejmuje uchwalq o
przystapieniu do zmiany w niezbqdnym zakresie. W chwili obecnej prowadzonych jest 9

zmian obowiqzujacych miejscowych plan6w. Analiza aktualno6ci Studium wykazuje, ie
nale2y sporzqdzid aktualizacjq tego dokumentu, Natomiast wnioski z analizy aktualnodci

miejscowych plan6w zagospodarowania przestrzennego wskazujq na konieczno5i
uaktualnienia niekt6rych z nich z uwagi na zmiany w przepisach prawa oraz dostosowanie
do aktualnych potrzeb inwestycyjnych. Program sporzqdzania plan6w zostaf

zdeterminowany uwarunkowaniami lokalnymi wskazanymi w Studium oraz przepisami

odrqbnymi naktadajqcymi obowiqzek sporzqdzenia miejscowych plan6w zagospodarowa nia

przestrzennego. W wyniku przeprowadzenia analizy wniosk6w w sprawie sporzqdzenia lub
zmiany planu miejscowego, w nawiqzaniu do ustalefi studium, z uwzglqdnieniem wydanych

decyzji zamieszczonych w rejestrze decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego

oraz rejestrze wydanych decyzji o ustaleniu warunk6w zabudowy stwierdzono, 2e 21

miejscowych plan6w zagospodarowan ia przestrzennego zachowuje w calodci aktualnoii. W

odniesieniu do ustawy z dnia 7 maja 2010r. o wspieraniu rozwoju usfug i sieci

telekomunikacyjnych, w czqdci dotyczqcej przywotywanych przepis6w, aktualno6i straciio 12

plan6w. W zwiqzku z ustawq z dnia 18 lipca 2001r. Prawo wodne, a w szczeg6lno5ci w

zwiqzku z Rozporzqdzeniem Nr 7 /2OtO Dyrektora Regionalnego Zarzqdu Gospodarki Wodnej
w Warszawie z dnia 27 paidziernika 2010r. w sprawie ustanowienia strefy ochronnej ujqcia

w6d podziemnych ,,Krzywe Blota" we Wloclawku, Rozporzqdzeniem Dyrektora
Regionalnego Zarzqdu Gospodarki Wodnej w Warszawie z dnia 3 sierpnia 2015 r.

zmieniajqcego rozporzqdzenie w sprawie ustanowien;a strefy ochronnej ujqcia w6d
podziemnych ,,Krzywe Blota" we Wtoclawku oraz Rozporzqdzeniem Nr 26/2075 Dyrektora
Regionalnego Zarzqdu Gospodarki Wodnej w Warszawie z dnia 16 listopada 2015 r. w
sprawie ustanowienia strefy ochronnej ujqcia w6d podziemnych ,,Zazamcze" we Wloctawku,
w czqfciach dotyczqcych przywolywanych przepis6w, aktualnoii stracito 30 plan6w.



Ponadto, w odniesieniu do ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony Srodowiska i do
Rozporzqdzenia Ministra Srodowiska z dnia 20 czerwca 2007 r. w sprawie informacji
dotyczqcych ruch6w masowych ziemi, w czqdci dotyczqcej przywolywanych przepis6w,

aktualnoii stracity 2 plany. Jednoczeinie uznano 2 miejscowe plany zagospodarowa nia

przestrzennego za nieaktualne w czq6ci, w zakresie obszar6w, dla kt6rych zostaty podjete

uchwaty Rady Miasta Wloclawek o przystqpieniu do zmiany planu. Wnioski z analizy

wskazaly 8 miejscowych plan6w zagospoda rowan ia przestrzennego, jako nieaktualnych w
calo6ci.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Przedmiotowa uchwala procedowana byfa podczas obrad Komisji Budietu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Czlonkowie Komisji rozpatrzyli oraz pozytywnie zaopiniowali
zaproponowany projekt uchwaly. W imieniu Komisji opiniq w tej sprawie zaprezentowala
Radzie Miasta Przewodniczqca radna Olga Krut-Horonziak.

Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udziat wzieli:
Radnv Zbigniew Lewandowski w swojej wypowiedzi zwr6cil uwagq na bardzo wainq kwestiq

a mianowicie w zwiqzku z proponowana uchwalq nale2y poszukiwai kolejnych miejsc
parkingowych izmierzyi siq w ramach tego studium z rozwiazaniem problemu, szczeg6lnie

w rejonach zdominowanych przez budownictwo wielorodzinne. Koniecznym jest, zatem w
ramach studium a nastQpnie plan6w zagospodarowania przestrzennego pozyskiwa6 miejsca

pod parkowanie.

Dyrektor Wydzialu Urbanistyki i Architektury Pani Jolanta Stariczak wyjajnila, ie studium
uwarunkowafi stanowi wykladnie polityki przestrzennej miasta, plany miejscowe muszq byi
sporzEdzane w zgodnoici ze studium, obecnie dyskutowane zmiany dotyczEce studium
mogq byi p6lniej przeto2one do miejscowych plan6w, dotyczy to zwlaszcza takich zagadnief
jak np. przeznaczenie grunt6w leSnych na cele nieleine, lokalizacji cel6w publicznych.

Zmiana studium jest procesem kilkuletnim i nie odbywa siq czqsto, w zwiqzku z tym trudno
dokonywad zmian w studium uwzglqdniajqc najdrobniejszq zmianq. Obecna zmiana studium
bqdzie skutkowala ok. nastqpnych 10 lat.
Po zakodczeniu dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poddal
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie aktualno(ci ,,Studium uwarunkowa6 i

kierunk6w zagospodarowan ia przestrzennego miasta Wtoclawek" oraz miejscowych plan6w

zagos poda rowa n ia przestrzennego.

w vwniku gtosowania orzeorowadzonego w obecnoici 22 radnvch, za przvieciem uchwalv

opowiedzialo sie 2lradnvch. przv braku glos6w przeciwnvch oraz l giosie wstrzvmuiacvm
ste.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, 2e w rezultacie
dokonanego glosowania uchwala zostafa podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.
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Uchwala - zafqcznik do protokolu.

Po zakoficzeniu procedowania nad ww.
Jarostaw Chmielewski poinformowal, 2e

sesyjnych.

Przerwo w obradach

Wznowienie obrod po przerwie

Ad. 11
Projekt uchwaty w sprawie nadania nazw ulicom i placom publicznym i innym obiektom.

Zagadnienie zostalo przedstawione przez Dyrektora Wydzialu Kultury, Promocji i

Komunikacji Spolecznej Paniq Angelikq Zychlewicz, kt6ra wyja6nila, ie przepis art.18 ust.2,
pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorzqdzie gminnym upowa2nia Radq Miasta
Wioclawek do podejmowania uchwal w sprawie nadawania nazw ulic i plac6w publicznych.

Nadania nazwy skwerowi usytuowanemu przy budynku Teatru lmpresaryjnego imieniem
Ludwika Boucharda zwiqzane jest z wnioskiem, kt6ry wptynEl do Urzqdu Miasta i zostal
poz$ywnie zaopiniowany przez Zesp6f Opiniodawczo-Doradczy, powofany przez Prezydenta
Miasta Wlociawek, do spraw nazewnictwa ulic, plac6w publicznych i innych obiekt6w.
Skwer im. Ludwika Boucharda - Ludwik Bouchard urodzil siq w 1828 r. w Warszawie,
nauczyciel, artysta malarz z przelomu XIX iXX wieku. Pochodzil z francuskiej rodziny. W 1846
r. rozpoczql studia w warszawskiej Szkole Sztuk Piqknych. W 1863 roku zostat przeniesiony

sluibowo do Wioclawka na stanowisko nauczyciela rysunku w piqcioklasowej szkole
powiatowej. Zamieszkal z ionq przy ulicy Ggsiej 4, dzii Wojska Polskiego nr 4.Do jego

uczni6w naleiat m.in. Stanistaw Noakowski. Ludwik Bouchard, ze wzglqdu na wklad -
poprzez prace pedagogicznq i r6inorodnq tw6rczo56 podnosil poziom kulturalny Wtocfawka.
Skwer przy Teatrze jest usytuowany niemal na wprost posesji, w kt6rej mieszkal i tworzyt
Ludwik Bouchard. Nadanie nazwy skweru nie pociqgnie za sobq iadnych koszt6w.
Mieszkaricy miasta nie bqdq nara2eni na wymianq dowod6w osobistych i innych
dokument6w oraz zmiane zameldowania.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedloiony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Kultury i Sportu, ktora
rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala przedstawionq uchwalq. Opiniq w tej sprawie
przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Krystian Luczak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaiy.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Janusz Debczviski stwierdzil, i2 ceni prace zespolu ds. nazewnictwa ulic i plac6w jak
r6wnie2 pozostafych inicjator6w zaangaiowanych w ta sprawq niemniej jednak dobrym
obyczajem jest konsultowanie tego typu przedsiqwziqd z przewod niczqcymi klub6w radnych

uchwalq Przewodniczqcy Rady Miasta radny

ogiasza 10 minutowQ przerwq w obradach



czy tei z Konwentem Rady Miasta, jak poinformowat Pan radny o ww. inicjatywae
poinformowany zostal w drodze przekazanej korespondencji oraz poprzez Srodki przekazu

tj. lokalnq telewizjQ. Pomimo, ii Pan radny interesuje siq historiq miasta o postaci Ludwika
Boucharda dowiaduje siq obecnie w zwiqzku z przedfo2oni uchwalq. Dlatego te2 radni Klubu

PIS nie bqdq glosowad w dniu dzisiejszym za ww. projektem uchwafy.
Radnv Damian Chelminiak wyrazil poglqd, ii trudno siq nie zgodzid z przedm6wcq a radni
otrzymali jui zaproszenia na otwarcie skweru. Ponadto Pan radny poprosil o udzielenie
odpowiedzi na pytanie, kto personalnie jest inicjatorem proponowanego przedsiewziQcia.

Radnv Jaroslaw Hupafo dla przypomnienia wyjadnil, ie Rada Miasta powolala Zesp6l ds.

nazewnictwa ulic, kt6ry procedowal nad projektem nadania nazwy placu im. Ludwika
Boucharda w Zespole uczestniczyli przedstawiciele wszystkich klub6w radnych oraz inni
uczestnicy powolani przez Prezydenta. Pan radny poinformowal,2e w trakcie prac Zespoiu
projekt uzyskal pozytywna opiniq, moina ubolewai, 2e nie przeprowadzono szerszej

kampanii informacyjnej w tej sprawie, lecz z chwilq podjqcia uchwaly postai ta zostanie
rozpropagowana spoleczeristwu miasta.
Radnv Krvstian Luczak wyjaSnil, 2e zaproszenie, o kt6rym wspominaf radny Pan Damian

Chelminiak nie dotyczy otwarcia skweru, nad kt6rego nazewnictwem toczy siq dyskusja, lecz

dotyczy odstony obelisku upamiQtniajQcego okreilone osoby zaslu2one dla miasta, kt6ry
znajduje siq na terenie prywatnej posesji. W obradach Komisji Kultury iSportu uczestniczyli
radni z r6inych ugrupowafi politycznych inikt nie wyrazil negatywnej opinii w tej kwestii.
Przybliianie mieszkaricom kolejnej osoby zasluionej dla miasta poprzez nadanie jej
imieniem placu lub ulicy jest wytqcznie korzystnym dziataniem. Twierdzenie, 2e pomimo
zainteresowania historiq miasta proponowana postai nie jest znana 6wiadczy o tym, ie byi
moie nie do korica jest ona znana, znaczaca jest jednak opinia os6b, kt6re historiq miasta
Wloclawek znajq bardzo dobrze lepiej nii przeciqtny mieszkaniec isq to rekomendacje na

tyle dobre jak r6wniei sama inicjatywa, ie zdaniem Pana radnego wymaga ona poparcia
przez Radq Miasta.
Zastepca Prezvdenta Miasta Pani Barbara Moraczewska stwierdzila, ii wyraia podobny
poglqd zaprezentowany przez przedm6wce, jako Przewodniczqca Zespofu podkre(lila, ie
udziaf w spotkaniu, na kt6rym dyskutowano tQ kwestiq wziqli przedstawiciele kaidego Klubu
radnych, Pani Wiceprezydent zaprosila tak2e radnego Dariusza Jaworskiego, jako doradcq,
kt6ry w6wczas nie byl jeszcze czlonkiem Zespofu a takie uczestniczyf w jego pracach.

Radna Olsa Krut-Horonziak zwr6cila uwagq, ie niekt6re wypowiedzi sugeruja brak nale2ytej
znajomoSci historii w zwiqzku z tym Pani radna stwierdzifa, ie taki obowiqzek ciqiy r6wniei
na sprawozdawcach oraz osobach rekomendujqcych jak Pan Dyrektor Janusz Polak gdy2 jak
wyja5nita Pani radna star6wka wtoclawska nie siqgata inie siqga a w tej kwestii historii
zmienii siq nie da - do ulicy Wojska Polskiego, idQc tym torem moina siq spodziewai, 2e

star6wka wloclawska siqgai bqdzie teren6w Falbanki.

Po wyczerpaniu zgloszeri ze strony radnych do zabrania glosu w dyskusji na temat
procedowanego punktu porzQdku obrad, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw
Chmielewski poddat pod glosowanie przyjqcie projekt uchwaly w sprawie nadania nazw
ulicom iplacom publicznym iinnym obiektom.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego w obecnoici 19 radnvch za podieciem uchwalv

ooowiedziato sie 4 radnvch orzv 10 glosach przeciwnvch oraz 5 glosach wstrzvmuiacvch sie.
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W rezultacie przeprowadzonego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e

uchwala nie zostata podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Ad.12
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szk6f
podstawowych oraz gimnazj6w prowadzonych przez Gminq Miasto Wfoclawek a takie
okreSlenia granic obwod6w.

Projekt uchwaiy przedstawifa Dyrektor Wydzialu Edukacji Pani Agnieszka Biafopiotrowicz,
kt6ra wyjainila,2e w dniu 25 kwietnia 2016 roku Rada Miasta Wtoclawek podjqla uchwalq

Nr XVlll/49/2016 w sprawie likwidacji Gimnazjum nr 9 im. Oskara Kolberga we Wloclawku,
ul. Wojska Polskiego 27. Tym samym koniecznym jest z dniem 31 sierpnia 2016r.

dostosowanie obwod6w szk6t do powstalego stanu faktycznego oraz dokonanie zmian

w obwodzie Gimnazjum nr 2 im. Ks. Jerzego Popiefuszki we Wtoclawku, ulica Zylnia 47,

Gimnazjum nr 3 im. Polskich Noblist6w w Zespole Szk6l nr 9 we Wloclawku, ulica Promienna

15 oraz Gimnazjum nr 14 im. Jana Pawfa ll we Wloclawku, Plac Staszica 1. Zgodnie z aft. L7

ust. 1-4 ustawy z dnia 7 wrzeinia t997r. o systemie oSwiaty, siei publicznych szk6f powinna

byd zorganizowana w spos6b umoiliwiajqcy wszystkim dzieciom spelnianie obowiqzku

szkolnego. Do obwodu Gimnazjum nr 2 z dotychczasowego obwodu Gimnazjum nr 14
proponuje siq wlqczyi nastqpujqce ulice: Armii Krajowej, Barska, Cmentarna, G6rskiego,

Jedwabna, Komunalna, Koszarowa, Leina, Lednicz6wka Dqbr6wka, Nowomiejska, Ostrowy
Ledna, Piaski, Ptasia, Saperska, Sportowa, Weselna, Wolnoii, Wojskowa, Zelazne Wody od

nr 50 parzyste iod nr 25E nieparzyste, Zolnierska. Do obwodu Gimnazjum nr 3 z

dotychczasowego obwodu Gimnazjum nr 9 proponuje siq doiqczyi nastepujace ulice:
Ceglana, Lunewil, Okrzei od nr 27 do nr 89, Szpitalna, Wqska, Wieniecka od nr 1 do nr 26,

Zdrojowa. Pozostale ulice z dotychczasowego obwodu Gimnazjum nr 9 proponuje siq

wlqczyi do obwodu Gimnazjum nr 14 im. Jana Pawla ll we Wtoclawku, Plac Staszica 1. Droga

dziecka z domu do szkoty nie moie przekraczai 4 km - w przypadku uczni6w gimnazj6w.

Jeieli droga dziecka z domu do szkoly, w kt6rej obwodzie dziecko mieszka, przekracza

wymienionq odlegfoSi, obowiqzkiem gminy jest zapewnienie bezplatneSo transportu i

opieki w czasie przewozu lub zwrot koszt6w przejazdu Srodkami komunikacji publicznej.

Proponowane granice obwod6w dla Gimnazjum nr 2, Gimnazjum nr 3 oraz Gimnazjum nr L4

zachowujq wskazanq wy2ej normq dotyczqcq odlegloSci a takie umo2liwiajq wszystkim

dzieciom rea lizacjq obowiqzku szkolnego.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedlo2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Edukacji, kt6ra rozpatrzyla
oraz jednomySlnie pozfywnie zaopiniowata przedstawionq uchwalg. Opiniq zaprezentowaf
Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku uwag oraz dyskusji na temat przedstawionego zagadnienia Przewodniczqcy
Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly
zmieniajqcej uchwafq w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szk6t podstawowych oraz
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gimnazj6w prowadzonych przez Gmine Miasto Wloclawek a takie okreslenia granic
obwod6w.
W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecno6ci 19 radnvch za oodieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvjlnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch

9!.S
Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwafa zostala podjQta
przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zafqcznik do protokolu.

Ad. 13
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwafQ w sprawie podzialu Srodk6w Pafistwowego
Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepefnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek
na realizacje w 2016 roku zadafi na rzecz os6b niepelnosprawnych.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dyrektor Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie Pan

Piotr Grudziriski informujqc, ie ze wzglqdu na du2e zainteresowanie pracodawc6w oraz w
celu zabezpieczenia w stopniu maksymalnym zgfaszanych przez nich potrzeb w zakresie
tworzenia nowych, dodatkowych miejsc pracy dla os6b n iepelnosprawnych, niniejszq
uchwalq wnosi siq o dokonanie przesuniqi na to zadanie 6rodk6w Pa6stwowego Funduszu
Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych zaplanowanych na realizacjq zadania pn.,,przyznanie
osobom n iepelnosprawnym (rodk6w na podjqcie dzialalnoSci gospodarczej, rolniczej albo na
wniesienie wkladu do sp6ldzielni socjalnej". Powyisze przyczyni siq do osiqgniqcia celu
rehabilitacji zawodowej, jakim jest osiqgniqcie wyiszego mo2liwego poziomu samodzielnoici
i niezaleinoici finansowej os6b n iepetnosprawnych. A zatem proponuje siq dokonai
nastqpujEcej zmiany:
,, a) przyznanie osobom n iepelnosprawnym Srodk6w na podjqcie dziatalnoici gospodarczej,
rolniczej albo na wniesienie wkladu do sp6ldzielni socjalnej (art. 12a ustawy) - 0 zi,"

,,b) dokonanie zwrotu wyposa2enia stanowiska pracy osoby n iepelnosprawnej . (art. 26e
ustawy) - 250.000 zl".

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta
Przedlo2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki
Spotecznej, kt6ra rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala ww. uchwalq. Opiniq
przedstawif Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjg nad projektem procedowanej uchwaly.

Z uwagi na brak glos6w w dyskusji na temat przedstawionego zagadnienia Przewodniczqcy
Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod giosowanie przyjqcie projektu uchwaly
zmieniajqcej uchwalq w sprawie podziaiu (rodk6w Padstwowego Funduszu Rehabilitacji
Os6b N iepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wtoclawek na realizacjq w 2016 roku
zadai na rzecz os6b n iepelnosprawnych.
W wvniku glosowania orzeprowadzonego w obecnoici 23 radnvch za oodieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvm sie.
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Wobec powy2szego PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostala podjeta
przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokotu.

Ad, 14
Projekt uchwafy w sprawie przyjqcia Strategii rozwiqzywania problem6w Spofecznych dla
Miasta Wloclawek na lata 2016-2020.

Wprowadzenia do projektu uchwaty dokonal Dyrektor Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie

Pan Piotr Grudzi6ski, kt6ry wyja6nil m. in., 2e obowiEzek opracowania strategii
rozwiqzywania problem6w spolecznych wynika wprost z art. 16 b ustawy o pomocy

spoiecznej z dnia 12 marca 2004 r. Strategia rozwiqzywania problem6w spolecznych ma

stanowii podstawe do realizacji wzglqdnie trwalych wzor6w interwencji spolecznych
podejmowanych w celu poprawy tych zjawisk wystqpujqcych w obrqbie danej spofeczno5ci,
kt6re oceniane sq negatywnie. Wytycza ona gl6wne kierunki dziala6 samorzadu miasta w
zakresie polityki spotecznej. Jest dokumentem bazowym, w odniesieniu, do kt6rego,
powinny byi konstruowane programy i projekty, skierowane do konkretnych grup
odbiorc6w. Strategia rozwiqzywania problem6w spotecznych powinna stanowii tak2e,
narzqdzie wykorzystywane w procesie pozyskiwania Srodk6w finansowych na realizacjq
zadari z zakresu polityki spolecznej z funduszy europejskich. Majqc powyisze na wzglqdzie
opracowanie i przyjqcie Strategii RozwiEzywania Problem6w Spofecznych dla Miasta
Wloclawek na lata 2016 - 2020 jest zgodne z przepisami prawa. Ponadto Dyrektor MOPR
poinformowal i wskazal blqdy pisarskie, kt6re wkradty siq do czqSci opisowej Sprawozdania
na stronie nr 16 oraz nr 33.

Opinie Komisii stalvch Radv Miasta
Przedloiony projekt uchwaty byl przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki
Spolecznej, kt6ra rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala ww. uchwalQ. OpiniQ
przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski stwierdzil, ie we wszystkich przedstawionych zadaniach okres
realizacji przyjety zostal bardzo og6lnie - tj. na lata 2016-2020 dlatego te2 Pan radny
zaproponowat uszczeg6lowien ie realizacji tych przedsiQwziqi z podzialem na ich realizacjq w
poszczeg6lnych latach, aby moina bylo rozliczyi zadania zakoiczone iosiEgniqty skutek w
zwiqzku z ich realizacjq ponadto naleiy wskazad r6wniei (rodki finansowe na realizacjq
zapisanych zadafi.
Po zakoriczeniu dyskusji na temat ww. zagadnienia Przewodniczqcy Rady Miasta radny
Jaroslaw Chmielewski poddaf pod gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie
przyjqcia Strategii rozwiqzywania problem6w Spofecznych dla Miasta Wloclawek na lata
20t6-2020.
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W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 24 radnvch za podieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvm sie.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostata podjeta
przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad. 15
Projekt uchwa\ w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji ,,Miejskiego Programu
Rozwiqzywania Problemu itagodzenia Skutk6w BezdomnoSci na lata 2011 - 2015".

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Dyrektor Miejskiego Oirodka Pomocy Rodzinie Pan

Piotr Bielicki informujqc, ie obowiqzek przedto2enia Radzie Miasta Wlocfawek sprawozdania

z realizacji ,,Miejskiego Programu Rozwiqzywania Problemu i tagodzenia Skutk6w
Bezdomno6ci na lata 2011 - 2oI5" wynika wprost z pkt. lX Uchwaty Nr Xll/142l11 Rady

Miasta Wlocfawek z dnia 29 sierpnia 2011 r. w sprawie przyjqcia programu pn.,,Miejski
Program Rozwiqzywania Problemu itagodzenia Skutk6w Bezdomnoici na lata 2011-2015".
Jak wyja6nil Pan Dyrektor Bielicki gl6wnym celem programu byt udoskonalenie systemu
pomocy osobom bezdomnym na terenie miasta Wtoclawek poprzez profilaktykq

bezdomno5ci, zabezpieczenie podstawowych potrzeb os6b bezdomnych czy te2 ich

aktywizacjq. Cele szczeg6lowe programu obejmowaly zabezpieczenie schronienia, goracego
positku, niezbqdnego ubrania osobie tego pozbawionej. Aktywizowanie adresat6w
programu do rozwiqzywania problem6w bezdomnodci poprzez wykorzystanie wlasnych
uprawniei i zasob6w. Wypracowanie form wsp6ldzialania z Powiatowym Urzqdem Pracy we

Wloclawku w zakresie rozwiqzywania problem6w bezrobocia w5r6d bezdomnych. Stale
podnoszenie kwalifikacji os6b zajmujqcych siq problematykq bezdomnoici. Promowanie
program6w readaptacyjnych adresowanych do os6b bezdomnych i zagro2onych

bezdomno6ciq. Sprecyzowanie zasad wsp6lpracy instytucji, organizacji dzialajqcych na rzecz

os6b bezdomnych. Ja wyja6nit Dyrektor Piotr Grudzi6ski sprawozdanie z realizacji programu

opracowane zostato na podstawie informacji MOPR oraz informacji uzyskanych z jednostek

wsp6lpracujqcych w zakresie realizacji programu tj. Powiatowego Urzqdu Pracy, Komendy

Miejskiej Policji oraz Stra2y Miejskiej. W ramach realizacji cel6w zalo2onych w programie
podejmowano szereg dziafai opisanych w zestawieniu tabelarycznym.

Opinia Komisii staiei Radv Miasta
Projekt uchwaly byi przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny iOpieki Spofecznej, kt6ra
po dokonaniu jego analizy jednomy(lnie pozytywnie zaopiniowala przedfoione

Sprawozdanie. W imieniu Komisji opiniq w powyiszej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczacy Komisji radny Tomasz Nagala

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.
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W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Stanislaw Krzemieniewski zapytal o liczbq os6b bezdomnych, kt6re na przestrzeni

ubiegtego iobecnego roku usamodzielnito siq a takze czy istnieje pula mieszkai socjalnych,
kt6re przeznaczane sa na ten cel w danym roku, poniewa2 bez tego rodzaju dzialai nie
bqdzie mo2na pom6c osobom chcqcym wyj6i z bezdomnoici.
Radnv Janusz Debczvriski stwierdzil, 2e jak podajq statystyki z bezdomnoSci wychodzi ok. 1-2
o/o osob czy zatem prowadzony jest w tej sprawie monitoring ijak wyglqda ta kwestia na

teren ie miasta Wloclawek.
Dvrektor Mieiskieso oirodka Pomocv Rodzinie Pan Piotr Grudzifski odpowiadajqc na
pytania pan6w radnych wyjaSnil, ie na terenie miasta przebywa ok.350 os6b bezdomnych,
niekt6re osoby korzystajq z opieki MOPR niekt6re osoby odmawiajq jakiejkolwiek opieki ze

strony oSrodka, poniewa2 bezdomno6i jest ich sposobem na iycie. Z osobami bezdomnymi,
kt6re sq podopiecznymi MOPR prowadzona jest praca socjalna przez powolany w tym celu

zesp6l os6b. W ramach projektu prowadzonego przez ,,Caritas" dotyczqcego mieszkaf
chronionych czq6d os6b bezdomnych otrzymata mieszkania z tej pulu i wyszfa z

bezdomno6ci, nie ka2dy bezdomny jednak chce korzystai z tego typu pomocy gdyi wymaga
to samodyscypliny. Nie ma puli mieszkari, kt6re przeznaczone bytyby wylqcznie na potrzeby
procesu wychodzenia z bezdomno6ci.
Po zakoriczeniu dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjQcie

projektu uchwaly w sprawie przyjqcia sprawozdania z realizacji ,,Miejskiego Programu
Rozwiqzywania Problemu itagodzenia Skutk6w Bezdomnoici na lata 2011 - 2015".
W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici 23 radnvch za przvieciem ww.
proiektu uchwalv opowiedziafo sie 22 radnvch przv 1 glosie przeciwnvm oraz braku gtos6w

wstrzvmuiacvch sie.

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, 2e w
wyniku dokonanego gtosowania uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta Wloclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokotu.

Ad. 16
Projekt uchwaty w sprawie okre6lenia rozkladu godzin pracy aptek og6lnodostqpnych na

terenie miasta Wloclawek.

Jak wyja6nit Dyrektor Wydzialu Polityki Spolecznej iZdrowia Publicznego Pan Piotr Bielicki,
Uchwalq Nr XLlll/65/2014 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 27 czerwca 2014 r. okreslony
zostal rozklad godzin pracy aptek og6lnodostQpnych na terenie miasta Wfoclawek. Od dnia
podjqcia uchwaly zaszly zmiany zar6wno w liczbie lokalizacji jak iw nazwach aptek oraz w
czasie ich otwarcia. Biorqc pod uwagq powyisze Uchwata Nr XLll/65/2014 stracila swojq
aktualnoSi ijako akt prawa miejscowego, kt6ry ma charakter powszechnie obowiqzujqcy,
wymaga zmiany, Na podstawie art. 91 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorzqdzie
powiatowym, Gmina Miasto Wloclawek jest miastem na prawach powiatu i stosownie do
przepisu art. 92 ust.2 wykonuje zadania powiatu. W ramach w/w przepisu Rada Miasta
Wloclawek upowainiona jest do okre6lenia rozkladu godzin pracy aptek o96lnodostqpnych,
podejmujqc w tym zakresie stosownE uchwalg. Prowadzenie apteki podlega og6lnym
zasadom prowadzenia dzialalnoici gospodarczej itym samym to podmiot prowadzqcy
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aptekq decyduje o jej lokalizacji oraz godzinach pracy. Nale2y jednak zaznaczyi, 2e swoboda
ta podlega ograniczeniom wynikajacym z aft.94 ust. 1 Prawa farmaceutycznego. Realizacjq

celu wskazanego w wy2ej wymienionym przepisie ustawodawca nafoiyf na rady powiatu
poprzez obowiqzek wydania uchwaly dotyczqcej czasu pracy aptek. Zadaniem apteki jest

zapewnienie dostqpu do produkt6w leczniczych oraz innych preparat6w, a takie wyrob6w
medycznych. DostQp ten powinien byd nieprzerwany. W tym celu ustawodawca wprowadzif
przepisy gwarantujEce konieczno5d wykonywania na terenie danego powiatu calodobowej
obslugi farmaceutycznej. Godziny pracy poszczeg6lnych aptek ujqte w wykazie stanowiqcym

zatqcznik do niniejszej uchwaly. Zostaly one ustalone na podstawie zgloszefi dokonanych
przez podmioty prowadzqce. Mieszkaicy Wloclawka majq zapewniony dostep do aptek w
warunkach zwyklych oraz w sytuacjach, o kt6rych mowa w drugiej czq6ci zadania

stanowiqcego tre6i art.94 ust. 1 przywofanej ustawy. Rozklad godzin aptek uwzglQdnia
przypadki szczeg6lnie, niezwiqzane bezpoSrednio z zaspokajaniem codziennych potrzeb w
zakresie zaopatrzenia w leki, gwarantujqc dostqpno56 Swiadczeh aptecznych w porze nocnej,

niedziele i Swiqta iinne dni wolne od pracy, gdy nie funkcjonujq og6lnodostqpne tego
rodzaju plac6wki. Projekt uchwaty, zgodnie z obowiqzujqca procedurq, zostal przeslany do

Kujawsko - Pomorskiej Okrqgowej lzby Aptekarskiej celem wydania opinii. Opinia
samorzqdu aptekarskiego, w my6l przepis6w ustawy farmaceutycznej, jest niezbQdna, ale

nie jest wiq2qca. Naleiy wskazai, ie ustalenie pracy aptek og6lnodostqpnych przez RadQ

Miasta Wloclawek nie wprowadza nakazu pracy aptek tylko w godzinach okreSlonych w

uchwale. Je2eli prowadzqcy aptekq jest w stanie zapewnii odpowiedniE kadrq, nie ma
przeszk6d, aby apteka byla czynna calq dobq.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomyslnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spolecznej. W imieniu komisji opiniq w powyiszej sprawie przedstawil
radnym Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczytiski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku zgtoszei ze strony radnych do zabrania glosu w dyskusji na temat ww.
zagadnienia Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddal pod
gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie okre(lenia rozkladu godzin pracy aptek
o96lnodostqpnych na terenie miasta Wloclawek.
W wvniku slosowania przeprowadzonego w obecnoSci 22 radnvch za oodieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie. elos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.
A zatem Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczytiski poinformowal, 2e w
wyniku dokonanego gfosowania uchwala zostala podjeta przez Radg Miasta Wfoclawek w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zafqcznik do protokolu.
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Ad. 17
Projekt uchwaty o zmianie uchwaty w sprawie powolania Wfoclawskiej Rady Senior6w i

nadania jej statutu.

Dyrektor Wydziatu Polityki Spotecznej i Zdrowia Publicznego Pan Piotr Bielicki
poinformowal, 2e Rada Miasta Wloclawek Uchwalq Nr Yl/L7 /2015 z dnia 30 marca 2015 r.

powolala Wloclawskq Rade Senior6w (WRS) oraz nadala jej statut okreslajQcy tryb dziafania.
Ponad roczne funkcjonowanie WRS spowodowalo koniecznoS6 wprowadzenia zmian

w uchwalonym przez Radq Miasta Wfoclawek Statucie WRS. Proponowane zmiany uregulujE
tryb postepowania w zakresie organizacji i przygotowania dokument6w na obrady
Wtoclawskiej Rady Senior6w oraz zasady wygainiqcia i zrzeczenia siq mandatu przez czlonka
WRS. Unormowanie i wpisanie w Statut czestotliwoici zwolywania posiedzef WRS

zaproponowane zostalo m.in. przez czionk6w WRS. W zwiqzku z tym proponuje siQ, aby w 5
3 dodai ustqp 15 w brzmieniu:,,15. W przypadku pisemnego zrzeczenia siq cztonkostwa w
Radzie lub (mierci czfonka Rady, Rada Miasta Wloclawek wybiera czlonk6w Rady z

zachowaniem postanowien 5 2 i3." Ponadto I5 ust.2 otrzymuje brzmienie:,, 2. Posiedzenia

Rady odbywajq siq w miarq potrzeb, nie rzadziej jednak nii raz na kwartal." Oraz w 5 6
dodaje siq ust.6 w brzmieniu: ,,6. Dokumenty i materialy na posiedzenie Rady, przekazuje

Przewodniczqcy Rady, bqdi osoba przez niego wyznaczona spoir6d czlonk6w Rady."

Opinie Komisii stafvch Radv Miasta
Projekt uchwaiy rozpatrzyla oraz jednomySlnie pozytywnie zaopiniowata Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spolecznej. W imieniu Komisji opiniq w powy2szej sprawie przedstawil
radnym PrzewodniczEcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku zgloszef do zabrania gtosu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddat
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly o zmianie uchwaly w sprawie powolania
Wtoclawskiej Rady Senior6w i nadania jej statutu.

W wvniku qlosowania przeprowadzonego w obecno6ci 24 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvslnie, glos6w wstrzvmuiacvch sie oraz przeciwnvch nie
stwierdzono.
W rezultacie dokonanego glosowania
Chmielewski poinformowal, 2e uchwala
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Po zakodczeniu procedury glosowania
przerwQ w obradach

Przerwo w obradach

Przewodniczqcy Rady Miasta ogtosil 5 minutowa

PrzewodniczQcy Rady Miasta radny Jaroslaw
zostala podjeta przez Radq Miasta Wloclawek w
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Wznowienie obrod po przerwie

Wznawiajqc obrady po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
zaproponowal, aby Rady Miasta rozpatrzyla lqcznie zagadnienia dotyczqce punktu nr 18 oraz
nr 19 z uwagi na ich merytorycznq zbieinodi chodzi przede wszystkim o dyskusjq na temat
poruszanych zagadnieri natomiast gtosowanie bqdzie odbywai siq odrqbne dla kaidego z

nich. Radni nie wnieSli uwag izastrze2eri do zto2onej propozycji, a zatem Przewodniczqcy
Rady Miasta kontynuowal obrady zgodnie ze zfo2onq propozycje.

Ad. 18

Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Wlocfawek
za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budietu miasta Wloclawek za 2015 rok.

Ad. 19
Projekt uchwaty w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Wfoclawek za 2015 rok.

Wprowadzenia do projektu uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego
miasta Wtoctawek za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wvkonania bud2etu miasta
Wloclawek za ZOLS rok dokonal Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski informujqc, 2e

zgodnie z art. 27O ust. 4 Ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych
przedklada do rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdanie finansowe Gminy Miasto
Wtoclawek oraz sprawozdanie z wykonania budietu za rok 2015 wraz z informacjq o mieniu
komunalnym. Uchwalony dnia 19 stycznia 2015 roku bud2et Gminy Miasto Wfoclawek na

2015 rok byl 5 krotnie zmieniany uchwalami Rady Miasta oraz 13 krotnie zarzqdzeniami
podjqtymi przez Prezydenta Miasta. W wyniku przyjqtych zmian zwiqkszono budiet o 25,5

mln. zl. ina dzie6 31 grudnia 2015 roku planowano doch6d w wysokoSci 566 mln. zl.

natomiast wydatki na poziomie 564 mln. zl. planowano, zatem nadwy2kQ bud2etowE w
wysokoSci ok.2,5 mln. zt. Po rozliczeniu bud2etu za rok 2014 zmieniono plan dochod6w i

rozchod6w w wyniku tego zrezygnowano z kredytu planowanego pierwotnie na kwotq 109

mln. zl. Po uregulowaniu rat przypadajacych do spfaty na 2015 rok z tytulu wcze5niej
zaciqgniqtych zobowiazaf saldo zadluienia na dzief 31 grudnia 2015 wynioslo ok.289 mln.
zl. tj. 55,5I% wypracowanych dochod6w. Og6lem uzyskano 560 mln. zl. tj.98,92o/o
planowanych dochod6w w tym 529 ty6. zt. dochod6w bieiqcych oraz ok. 31 mln. zi.

dochod6w majqtkowych. Ponad ZZ mln. zf. uzyskano w wyniku refundacji poniesionych

wydatk6w na projekty realizowane przy dofinansowaniu Srodk6w unijnych. Otrzymano
dotacjq na realizacjq bie2qcych zadari wlasnych w wysokoSci 38 mln. zl. w tvm ze irodk6w
unijnych 4 mln. zt., na wydatki majatkowe 26 mln. zl. Na realizacjq zada6 rzadowych i

zleconych otrzymano kwotq 45 mln. zl. Wykonanie dochod6w nie przebiegato r6wnomiernie
we wszystkich dziatach gospodarki. Najwyisze procentowe wykonanie w stosunku do planu

odnotowano w dziale - obrona narodowa tj.243% jednak2e w strukturze dochod6w dzial
ten ma niewielki udzial stqd tei kwoty uzyskane ponad plan nie miaty wplywu na ostateczny
wynik finansowy. Najwiqksze znaczenie w strukturze dochod6w majq dochody podatkowe,
kt6re daja 42,I5o/o wykonanych dochod6w, r6ine rozliczenia 28% dochod6w og6lem w tym
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subwencje oraz pomoc spoteczna po !0,7% dochodu. Z tytufu dochod6w podatkowych
uzyskano 106% planu, co dalo ponad 7 mln. zl. dodatkowych wplyw6w do budietu. W dziale

- r62ne rozliczenia wykonano 99,8% planu to jest mniej o ok. 350 ty5. zt. r6inica wynika z

obni2enia st6p procentowych od lokat oraz wczeSniejszej splaty przypadajqcych w 2015 roku
rat kredytu, co dalo oszczqdnoici w wydatkach o ok. 960 ty6. zl. Dochody zwiqzane z

pomocE spolecznq wykonano w 98,66% planu tj. 60 mln. zi. z tego z zadaf wlasnych 28,5

mln. zi, z tego prawie 25 mln. zi. pozyskano w ramach dotacji. Najniisze procentowe
wykonanie odnotowano w dzia le - tu rystyka - 7 L,3% oraz transport i fqczno66 - 73,8% przy

czym znaczQcy wpfyw na wynik bud2etowy mialo nie wykonanie w wysokofci 5,56 mln. zf. w
dziale - transport z tego w dochodach bieiqcych 2 mln. zl. gl6wnie z niskim wykonaniem
wpfyw6w ze sprzeda2y bilet6w. R6wnie niskie wykonanie dochod6w odnotowano w dziale -
gospodarka mieszkaniowa - 75,4%, co oznacza ni2sze wpiywy majatkowe o kwotq 6,6 mln.

zl. W roku ubieglym nadal obserwowano niskie zainteresowanie nabywaniem
nieruchomo3ci, co prawda wykonano zafo2enia planu z tytulu czynsz6w lokali

mieszkaniowych, lecz nadal w stalym tempie rosnQ zalegtoSci i z tego tytulu na dziefi 31
grudnia 2015 r. wyniosly one 74 mln. zl. Realizujqc zadania zlecone w gminie wydatkowano
ponad 34 mln. zi. tj. 96,6% planu z tego na Swiadczenia wydatkowano 28 mln. zl., najwiqcej
zadaf dotyczyfo pomocy spolecznej a ich realizacja stanowila 91,5% wszystkich zadai
zleconych. W6r6d zada6 rzqdowych obok irodk6w przekazanych na utrzymanie Pafistwowej
Straiy Po2arnej i Nadzoru Budowlanego - 91,5% realizowanych dotacji, realizowano zadania

z zakresu ochrony zdrowia, odwiaty, administracji publicznej, gospodarki nieruchomoiciami
skarbu pa6stwa. Na zadania wlasne wydatkowano 482 mln. zt. tj. 93% planu z tego na

wydatki bieiqce wydatkowano 432 mln. zl. tj.96% planu. Nie wydatkowano ponad 1 mln. zl.

obowiqzkowej rezerwy z zakresu zarzqdzania kryzysowego oraz z tytulu rozlicze6

udzielonych porqczeri. W strukturze wydatk6w najwiqkszy udzial ma dzial - o6wiata i

wychowanie, kt6ry iqcznie z edukacyjnq opiekq wychowawcze stanowiq 42,3% wydatk6w
budietowych, na o(wiatq i opiekq wychowawcza wydatkowano 223mln. zl. w tym na

dotacje dla jednostek prowadzonych przez inne organizacje ok. 24 mln. zt., na 6wiadczenia
ok. 2 mln. zl., na dzialalno3d podleglych jednostek 75 mln. zl. z tego na wynagrodzenia wraz
z pochodnymi 151 mln. zl. Oznacza to, ie subwencja oiwiatowa wraz z dotacjq dla
przedszkoli jest nizsza o 4 mln. zf. od irodk6w niezbqdnych na wynagrodzenia wraz z

pochodnymi i stanowi 72% wydatk6w bieiqcych na o5wiatq i opiekq wychowawcza. Bardzo

aktywnie uczestniczq plac6wki miejskie w pozyskiwaniu Srodk6w zewnQtrznych, w roku
ubieglym zrealizowano 7 projekt6w na kwote ponad 3 mln. zt. sfinansowana ze 6rodk6w
zewnetrznych sw6j udziai miasto wnioslo w formie niepieniq2nej. Kolejnq dziedzinq
angaiujqcq znaczne Srodki z bud2etu miasta tj. ponad 27o/o jest pomoc spoleczna wraz z

pozostalymi zadaniami z zakresu polityki spolecznej, ze ILZ mln. zt. wydatkowanych na te
dzialy,28 mln. zl. dedykowano na Swiadczenia przeznaczone dla os6b fizycznych, w formie
dotacji dla innych podmiot6w zrealizowano zadania w kwocie 9 mln. zl. Kontynuowano du2y
projekt przy udziale Srodk6w unijnych a jego wartodi w roku 2015 wyniosta 603 tyS. zl. z

tego otrzymano dotacjq w wysoko6ci 85% koszt6w. Na transport wydatkowano ponad 51
mln. zf. tj. 9,7 4o/o wydatk6w bud2etowych w tym na wydatki bie2qce 35mln. zf. fj.8,t5%
wydatk6w bie2qcych na zadania wlasne, najwiqksze naklady poniesiono na transport
zbiorowy tj. ponad 21 mln. zl. przy dochodach na poziomie 8 mln. zl., pozostale 14 mln. zl.

zwiEzane jest z kosztami utrzymania ulic w tym remontu w ul. Piockiej, Al. Kazimierza
Wielkiego za kwotq 3 mln. 21. Obok remontu dr6g, nawierzchni ulic i chodnik6w 31%



wydatk6w majEtkowych przeznaczono na poprawe infrastruktury drogowej. Na

zaplanowane 67 mln. zi. inwestycji - na drogi przeznaczono ok.21 mln. zl. z tego
wydatkowano ponad 16 mln. zt. Nie wykorzystano pelnej kwoty na odszkodowania
przyjqtych grunt6w wyplacajqc naleine odszkodowania. Nie podjQto realizacji dw6ch zadaf
tj. przebudowa przejicia na ul. Kaliskiej z uwagi na brak zgody PKP pomimo tego proces

bqdzie nadal kontynuowany oraz przebudowa ul. Teligi na wniosek wsp6lfinansujqcego
przesuniQto realizacjq tego zadania. Na zadania z zakresu administracji publicznej

wykorzystano 10% wydatk6w inwestycji o warto6ci 5 mln. zf. z tego na realizacjq projekt6w
unijnych prawie 4 mln. zl., nie wykorzystano 6rodk6w na przygotowanie projekt6w pod

nowe perspektywq z uwagi na brak parametr6w niezbqdnych do projektowania. Najwieksze
Srodki zaanga2owano w poprawq funkcjonowania plac6wek o6wiatowych oraz rozbudowq
obiekt6w sportowych przy szkolach - wydano na te zadania ok. 23 mln. zt. tj. 45% wydatk6w
majqtkowych. Jak zauwaiyl w swojej wypowiedzi Prezydent - bud2et na 2015 rok zamknieto
dobrym wynikiem finansowym - wypracowano 32 mln. 21. nadwyiki budietowej przy
planowanej wysokoSci 2,5 mln. zl., wypracowano nadwyike operacyjnq w wysokodci ok. 52
mln. zl., budiet wykonano na poziomie 94o/o w tym wydatki majqtkowe stanowily 10,5%
wvdatk6w na realizacjq zadaf wtasnych. Udalo siq zmniejszyd zadluienie o kwote prawie 32
mln. zl. Wobec powyiszego Prezydent Miasta wystEpil do Rady Miasta o przyjqcie
sprawozdania z wykonania wydatk6w z bud2etu, informacji o przebiegu wykonania plan6w
finansowych instytucji kultury, informacji o stanie mienia komunalnego oraz informacji o
ksztattowaniu siq wieloletniej prognozy finansowej oraz sprawozdania finansowego za 2015
roK.

Po wystqpieniu Prezydenta Miasta glos zabrala Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska,
kt6ra zapoznala radnych z pozytywna opiniq Skladu Orzekajqcego Nr 7 Regionalnej lzby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 19 kwietnia 2016 roku wyra2onq w Uchwale Nr
16/5/2076 o Sprawozdaniu z wykonania budietu miasta Wloclawek za rok ZOISwraz z

informacjq o stanie mienia miasta.
Odczytana przez Skarbnika Miasta ww. opinia Regionalnej lzby Obrachunkowej stanowi
zalqcznik do protokolu.
Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski zapoznal radnych z

Uchwata Nr 76/Kr/2O76 Sktadu Orzekajqcego Nr 7 Regionalnej lzby Obrachunkowej w
Bydgoszczy z dnia 14 czerwca w sprawie wyraienia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Miasta Wtoclawek w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Wloclawek z

tytulu wykonania bud2etu za 2016 rok, kt6ry uznal, Ze powyiszy wniosek jest uzasadniony i

zgodny z prawem.

Odczytana przez Przewod niczqcego Rady Miasta ww. uchwala Regionalnej lzby
Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi zalqcznik do protokolu.
W dalszej kolejnodci procedowania przedstawione zostaiy opinie komisji stalych Rady
Miasta, kt6re podczas swoich obrad dokonafy oceny wykonania bud2etu w oparciu o
sporzQdzone przez Prezydenta Miasta Wloclawek Sprawozdania z wykonania bud2etu
miasta Wloclawek za 2015 rok wraz ze Sprawozdaniem z wykonania plan6w finansowych
instytucji kultury za 2015 rok, a tak2e lnformacjQ o stanie mienia komunalnego miasta
Wfocfawek za 2015 rok.
Jako pierwszy pozytywnE opiniq o ww. Sprawozdaniu z wykonania budietu za rok 2015 w
imieniu Komisji Kultury iSportu przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny
Krvstian t uczak.
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W imieniu Komisji Edukacji r6wniei pozytywna opiniq w tej sprawie przedstawila radny
Przewodnicz4ca Komisji radna Mariola Gawfowska.
Pozytywne opinie w sprawie realizacji budietu miasta za rok 2015 przedstawili kolejni
Przewodniczqcy komisji stafych tj. w imieniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej jej
Przewodniczqcy radny Tomasz Nagala, w imieniu Komisji porzqdku Prawnego i Publicznego -
Przewodniczqca radna Katarzyna Zarqbska, w imieniu Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska - radny Dariusz Jaworski oraz w imieniu Komisji Bud2etu, Rozwoju i

Promocji Miasta jej Przewodniczqca radna Olga Krut-Horonziak.
Jako ostatni gfos zabral radny J6zef Mazierski, kt6ry poinformowal, 2e zgodnie z

ustawowymi uprawnieniami, kt6re wynikajq z art. 18a ust.3 ustawy o samorzqdzie
gminnymoraz 5 113 ust.1 Statutu Miasta przyjetego w drodze Uchwaly Nr XXI /L34/2Ot2
Rady Miasta Wtociawek z dnia 30 kwietnia 2O72t. w sprawie uchwalenia Statutu Miasra
Wfoctawek - Komisja Rewizyjna Rady Miasta obradujqc na posiedzeniu, kt6re odbylo siq w
dniu 07 czerwca br. dokonala oceny wykonania budietu w oparciu o sporzqdzone przez
Prezydenta Miasta Wloclawek Sprawozdanie z wykonania budietu miasta Wloclawek za

2015 rok wraz ze Sprawozdaniem z wykonania plan6w finansowych instytucji kultury za

201.5 rok oraz Informacje o ksztaltowaniu siQ Wieloletniej Prognozy Finansowej za 2015 rok,
a takie Informacje o stanie mienia komunalnego Miasta Wloclawek za 2015 rok jak r6wniei
analizy zgodno3ci wykonania budietu z bud2etem uchwalonym przez Radq Miasta.
Ponadto Komisja Rewizyjna rozpatrzyta oraz wypracowala pozytywna opiniQ o
Sprawozdaniu finansowym Miasta Wloclawek za 2015 rok wypefniajac tym samym
obowiEzek wynikajacy z art. 27O ust. 2 jak r6wnie2 lnformacjQ, o kt6rej mowa w art. 267 ust.
1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych ( Dz. U. z 2013 roku, poz. 885 z p6in. zm.).
Dokonujqc oceny wykonania bud:etu za rok 2015 Komisja Rewizyjna poddata analizie:
- wysokoSi wykonania dochod6w w odniesieniu do planu z uwzglqdnieniem dochod6w
wtasnVch,
- wysoko5i wykonania wydatk6w budietowych w por6wnaniu z ich planem w rozbiciu na

wydatki bie2qce oraz majqtkowe,
- faktyczny wynik budietu w por6wnaniu z planowanym deficytem bud2etowym,
- stan zadlu2enia miasta oraz realizacjQ przychod6w oraz rozchod6w bud2etu miasta w 2015
roku,
- skutki obniienia przez Radq Miasta g6rnych stawek podatk6w za rok 2015, a tak2e skutki

udzielonych w trakcie roku bud2etowego ulg, umorze6, zwolnied oraz rozlo2enia na raty
naleinoici podatkowych.

W dokonanej ocenie Komisja Rewizyjna odniosla siq do prawidlowo(ci wykonania
dochod6w i wydatk6w budietowych z wyodrqbnieniem wydatk6w inwestycyjnycn,
osiqgniqtego wyniku finansowego, celowo5ci oraz legalnoSci jak r6wnie2 rzetelnoici i

gospodarnoSci wydatkowania Srodk6w publicznych przez Prezydenta Miasta.
Ponadto Komisja Rewizyjna zapoznala siq r6wnie2 z pozytywnQ opiniq Sktadu Orzekajqcego
Nr 7 Regionalnej lzby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 19 kwietnia 2016 roku wyra2onq
w Uchwafe nr t6/S/2OtG o Sprawozdaniu z wykonania budietu miasta Wfoclawek za rok
2015, a tak2e z przedlo2onymi opiniami Komisji stafych Rady Miasta dotyczqcymi
przedmiotowego zagadnienia.
W iwietle powyiszego Komisja Rewizyjna stwierdzita, co nastqpuje:
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1. Uchwalony przez Radq Miasta budiet, po uwzglqdnieniu zmian dokonanych w ciqgu

roku, przewidywal realizacjq dochod6w w kwocie 566.485.561 zf. Dochody
wykonano w kwocie 560.357.200 zl., co stanowi 98,92o/o planu, w tym planowane

dochody wlasne na kwotq 520.598.171 zl., wykonano w kwocie 514.713.551 zl., co

stanowi 98,85% planu.

2. Uchwalony przez Radq Miasta plan wydatk6w budietowych po zmianach

dokonanych w ciqgu roku przewidywal kwote 563.995.180 zi. Wydatki zrealizowano
w kwocie 527 .9O9.O97 zl., co stanowi 93,60% og6lu planu.

3. Na realizacjq inwestycji zaplanowano w bud2ecie Miasta kwotQ 67.295.O42 zl., co

stanowi 11,93% planowych wydatk6w bud2etu miasta. Wydatkowano kwotq
50.450.922 zt stanowiqcq 74,97% planowanych wydatk6w na inwestycje.

4. Na wydatki bieiqce budietu zaplanowano kwotq 496.700.138 zl., zrealizowano
wydatki w kwocie 477.458.!75 zl., co stanowi 96,13% og6lu planu. W tym wydatki
wtasne stanowily kwotq 43I.818.226 zl., a wydatki na zadania zlecone stanowily
kwotq 45.639.949 zl.

5. Nadwyikg budietowq w kwocie 2.490.381 zl., planowano przeznaczyi na spiatq rat
kredytowych i po2yczek.

6. Budiet roku 2015 zamkniQto nadwy2kq budietowq w wysokoici 32.448.L03 zl.,

natomiast wypracowana nadwyika operacyjna wyniosla 51.947.948 zl., co stanowi
77 3,82o/o planowa nej wielko6ci.
Rozchody zrealizowane zostaly zgodnie z planem w kwocie 42.O97.376 zl.
Przychody wykonano w planowanej wysokodci 39.606.995 zl.

Zadluienie Miasta na koniec roku 2015 z tytufu kredyt6w ipoiyczek oraz papier6w
warto5ciowych /obligacje komunalne/ wynioslo 288.643.349 zl. ijest w caloici
zobowiqzaniem dfugoterminowym i stanowi 51,51% wykonanych dochod6w.
Planowana sptata kredyt6w zostata w cato6ci uregulowana. Spelnione zostaty
warunki okre3lone w art.243 ustawy o finansach publicznych i ksztaltujq siq poni2ej
indywidualnego wskainika splat. Koszt obsfugi dlugu /obsfuga papier6w
warto5ciowych, kredyt6w i poiyczki/ wyniosla 12.888.657 zf.

10. Miasto Wtoclawek na dzieri 31 grudnia 2015 roku nie posiadalo wymagalnych
zobowiqzafi z terminem ptatno5ci do dnia 31 grudnia 2015 roku( z tytufu np.: dostaw
towar6w i uslug, skfadek na ubezpieczenie spoteczne i Fundusz Pracy, a takie
wynikajqcych z ustaw iorzeczefi sadu, udzielonych porqczerl igwarancji).

11. Skutki obniienia g6rnych stawek podatk6w za 2015 rok wyniosty 8.756.582 zl. Skutki
udzielonych ulg izwolnieri wyniosty 2.755.44L zl., Umorzenia zalegfo(ci podatkowych
wyniosly IOI.LAI zl., natomiast rozlo2enia nale2noici na raty wyniosty 402.762 zl.
tQcznie stanowi to kwote 72.075.926 zl.

12.W roku 2015 dochody z tytulu okresowych nadwy2ek Srodk6w na rachunku
bankowym deponowane byty na lokatach negocjowanych i wyniosly 535.33821.

13. Prezydent Miasta, realizujqc zadania zwiqzane z wykonaniem budietu, kierowal siq
zasadq celowo6ci, legalno6ci i rzetelnoici oraz oszczqdno6ci w gospodarowaniu
Srodkami publicznymi, wielkodci planu dochod6w i wydatk6w oraz przychod6w i

8.
q
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rozchod6w zawarte w sprawozdaniu opisowym isprawozdaniach budietowych sq

zgodne z kwotami uchwalonymi w budiecie miasta.

Zdaniem Komisji Rewizyjnej przeprowadzona analiza daje podstawq do wyraienia
pozytywnej opinii o realizacji budietu miasta Wlociawek za 2015 rok iwystqpienie do Rady
Miasta z wnioskiem o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta. Za przyjqciem
powyiszej opinii w zaproponowanym brzmieniu opowiedziato siq 4 czlonk6w Komisji, przy

braku glos6w przeciwnych oraz 3 giosach wstrzymujqcych siq.
Ponadto PrzewodniczEcy Komisji Rewizyjnej zapoznal Radq Miasta z wnioskiem Komisji
Rewizyjnej z dnia 07 czerwca br. w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Wlocfawek
z wykonania bud2etu miasta Wloclawek za 2015 rok stwierdzajqc ii dzialajqc na podstawie:
- art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorzqdzie gminnym

( Dz. U. z 2016 roku poz.446 z p6iniejszymi zmianami),
- art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorzEdzie powiatowym

( Dz. U. z 2015 roku poz. 1445 z p6iniejszymi zmianami),
- arl.27O ust.3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych

(Dz. U. z 2013 roku poz.885 z p6iniejszymi zmianami),
- 5113 ust.1 Statutu Miasta Wloclawek Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miasta
Wtoclawek o udzielenie absolutorium Prezvdentowi Miasta za rok 2015.
Przedmiotowy wniosek sformulowany zostaf w oparciu o ocenq wykonania bud2etu, ktora
dokonana zostala na podstawie sporzqdzonego przez Prezydenta Miasta Sprawozdania z

wykonania bud2etu miasta Wlocfawek za 2015 rok oraz analizq zgodno(ci wykonania
budietu z uchwalonym budietem miasta.
Szczeg6lowe uzasadnienie wniosku zawarte zostalo w opinii Komisji Rewizyjnej Nr 2 /2076 z

dnia 0Tczerwca 2015r., kt6ra stanowi zatqcznik do niniejszego wniosku.
Wniosek przyjQto w glosowaniu jawnym w obecnodci 7 czlonk6w Komisji Rewizyjnej
nastepujEcym stosunkiem glos6w: za udzieleniem absolutorium - 4 glosy, przeciwko
udzieleniu absolutorium - 0 gfos6w, wstrzymujAcych siq - 3 glosy.
Opinia nr 2/2O76 z dnia 07 czerwca 2015 roku Komisji Rewizyjnej oraz Wniosek nr 7/2O!6 z

dnia 07 czerwca 2016 roku Komisji Rewizyjnej stanowiQ zalqczniki do protokolu.

Po zakofczeniu wypowiedzi przez Przewodn iczqcego Komisji Rewizyjnej, przewodniczqcy

Rady Miasta poinformowaf,2e otwiera dyskusjq na temat dw6ch punkt6w porzqdku obrad
tj. w sprawie sprawozdania oraz absolutorium.

W dvskusii udziaf wzieli:
Radnv Krzvsztof Kukucki odni6sl siq krytycznie do dzialai Prezydenta, zwiqzanych z realizacjq
budietu za rok ubiegfy stwierdzajqc, m.in., ie wydatki przeznaczone na rozw6j miasta
Wtoclawka 5ci6le zwiqzane z inwestycjami ksztaltowaly siq w roku ubieglym na poziomie
roku 2007, a zatem byly one na niskim poziomie. W zwiqzku z tym Sojusz Lewicy
Demokratycznej uwa2a, i2 Prezydent Miasta zastuguje na i6ltq kartkq, ponadto jak zauwa2yl
Pan radny w ciQgu ostatnich 2 lat Prezydent Miasta Marek Wojtkowski wydal na inwestycje
tyle 5rodk6w, co jego poprzednik Andrzej Pafucki w ciqgu jednego roku. Jak zauwaiyl pan

radny na przygotowanie dokumentacji pod inwestycje, kt6re miasto ma realizowai przy
udziale Srodk6w pochodzqcych z nowej perspektywy unijnej wydatkowano jedynie 160 tyS.
zl. z zaplanowanego na ten cel 1- go miliona zlotych. Zdaniem pana radnego sytuacja jest



bardzo niepokojqca inie sprzyja prorozwojowym dzialaniom na rzecz rozwoju miasta, a

jedyne wydatki zrealizowane w IOO% przez Prezydenta Miasta dotyczyiy zakupu samochodu
sluibowego. Pan radny odni6sl siq r6wniei do innych zaplanowanych a niezrea lizowanych
wydatk6w inwestycyjnych budietu podkreilajqc, ie wiele zada6, kt6re moina obecnie
oglqdad pochodzi z lat ubieglych, gdy za rozw6j Wloclawka i inwestycje miejskie
odpowiadata Lewica, a nastqpca nie ma siq, czym obecnie pochwalid.
Radnv J6zef Mazierski poruszyt kwestiq zada6, kt6re zostaly przesuniete do realizacji a

mianowicie budowa drogi Srednicowej bedacej przedtu2eniem Al. Kr6lowej .ladwigi do ul.
Kaliskiej poprzez ul. Wiejskq do ul. Kapitulnej oraz budowa mieszka6 czynszowych,
komunalnych pod wynajem. Jak stwierdzit Pan radny stwierdzil, ie problem pomimo
odsuniQcie jego realizacji nie zniknie i bqdzie wymagal konkretnych dziala6, w zwiqzku z tym
Pan radny oczekuje konkretnych dzialari ze strony Prezydenta Miasta w tym zakresie oraz
deklaracji czy zamierza podjqd siQ realizacji tych zagadnieri. Pan radny poruszyl r6wniei
sprawq zadfu2enia miasta z tytulu optat czynszowych mieszkad komunalnych, takie iten
temat wymaga szybkiego rozwiEzania gdy2 taka sytuacja wplywa niekorzystnie iw znaczny

spos6b obciqia bud2et miasta- obecnie jest to juz kwota 76 mln. zl. i rosnie. Potrzebna jest
restru kturyzacja zadtu2enia w spos6b umoiliwiajqcy mieszkaicom splate zaleglych wobec
zobowiqza6.
Radna Ewa Szczepadska odnoszEc siq ad vocem do krytycznej wypowiedzi radnego
Krzysztofa Kukuckiego stwierdzifa, 2e przytoczone przez Pana radnego przyktady likwidacji
zaklad6w pracy nie moga w iaden spos6b odnosii sig do dziaiari obecnego Prezydenta
Miasta gdy2 proces ich likwidacji odbyl siq znacznie wczeSniej i nie stanowiio to troski Pana

radnego w poprzednich kadencjach. Pani radna odniosla siq takie do inwestycji
zrealizowanych w poprzednich kadencjach, kiedy wiadzq w mieici sprawowal SLD

stwierdzajqc, i2 obecnie Prezydent Miasta naprawia blQdne posuniQcia inwestycyjne, placqc

kary wykonawcom za zle wykonanie inwestycji - w roku 2015 bylo to 5 mln. zl. w roku
bie2Ecym jest to 4 mln. zf. Jak wyja5nita Pani radna kwota przeznaczona na inwestycje z

kaidym rokiem ulega zmianie i mo2e siq okazat,2e bqdzie ona wiQksza po zsumowaniu ni2

byta w poprzedniej kadencji.
Radnv Krzvsztof Kukucki w swojej wypowiedzi przywolal wczeiniejsze wystQpienia z

poprzedniej kadencji, w kt6rych zawsze twierdzil ipodkre6lal, ie Wtoclawek byl miastem
przemystowym, kt6re najbardziej odczulo istracilo na transformacji ustrojowej ireformie
prof. Leszka Balcerowicza, dlatego te2 nie zgadza sie w tej kwestii z wypowiedziq Pani

radnej, natomiast odnoszac siQ do spraw zwiqzanych z blqdami dotyczqcymi inwestycji to
zanosi siq w tej kadencji, ii iadnych nie bqdzie gdyi nie bqdzie tei jakichkolwiek inwestycji.
Przytoczone 5 mln. zf to nie jest kara. Lecz wstrzymanie wyptaty za roboty, kt6re nie
wynikaly z projektu budowlanego okazaly siQ konieczne do realizacji. Ponadto Pan radny
poruszyl tak2e kwestiQ zwiazanq z harmonogramem planowania inwestycjijedynie w6wczas,
je2eli jest sygnal o zagwarantowaniu pozyskania na ten cel Srodk6w zewnqtrznych w6wczas
podejmuje siq decyzje, jakq inwestycjq moina bytoby zrealizowai. Sytuacja powinna byd

odwrotna gdy2 planowanie inwestycje powinny byd sp6jne z potrzebami mieszka6c6w a

samorzqd powinien miei pomysl, w jaki spos6b moina je zrealizowai i w6wczas powinien je
przygotowad i oraz poszukiwat ir6del zewnetrznych ich finansowania. Obecne wykonanie
budietu wskazuje, ie nie zostafy nawet wykorzystane Srodki na przygotowanie projekt6w
nie m6wiqc jui o inwestycjach.
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Radnv Dariusz Jaworski stwierdzil, 2e niepokoiEce sq wska2niki dotyczEce wykonania
budietu i zgadza sig z przedm6wcq, kt6ry wspomnial, 2e rzqdzenie miastem jest jak sztafeta,
lecz gorzej przejmuje siq paleczkq, kt6rq poprzednicy rzucajq w krzaki i aby jq znaleii i

wyprostowai pewne sprawy - potrzeba czasu. Pan radny wyrazil poglqd na temat zasadnoici
i przesfanek utworzenia wojew6dztwa w tamtych czasach oraz realnych mo2liwoici
stworzenie miejsc pracy dla mieszkaric6w a w gt6wnej mierze stanowisk dla czlonk6w
aparatu partyjnego. Ponadto Pan radny zaapelowal do Prezydenta Miasta o

dowartoiciowa nie pionu gospodarki komunalnej poprzez jego wzmocnienie, zwiqkszenie
zasobu kadrowego, kt6ry podejmie dziafania niwelujqce skutki zwiqzane np. z zadlu2eniem
miasta i wprowadzi rozwiqzania, kt6re pomoga skuteczniej zmniejszai tego rodzaju
zjawisko.
Radnv Rafal Sobolewski stwierdzil, ii w sytuac,i, w kt6rej dokonuje siQ oceny wykonania
budietu nalety robid to w spos6b rzetelny i uczciwy. Poziom inwestowania w stosunku do
lat ubieglych byf mo2liwy dziqki funduszom unijnym dostepnym na tego typu cele, ponadto
prawicowy zarzqd wojew6dztwa wspieral wszystkie inwestycje zglaszane przez
poprzednik6w Prezydenta Marka Wojtkowskiego ipoddajqc krytyce prawicq moina pokusii
siq o poglqd, 2e wobec tego nic by siq nie wydarzylo i zadna z inwestycji nie doczekaiaby siq

realizacji. Nic takiego nie mialo miejsca, o czym 6wiadczq wielomilionowe inwestycje, kt6re
powstaly dziqki przychylnosci prawicy plynqcej z r62nych kierunk6w. Fundusze zewnQtrzne z

pewnoSciq naptynq wraz z nowym rozdaniem to miasta i wladza wykonawcza ma plan z

wiqzany z ich wykorzystaniem a nakiady inwestycyjne bqdq por6wnywalne z poprzednimi
wielkoiciami przeznaczonymi na realizacjq inwestycji w latach ubiegfych. Pan radny zapytal
r6wnie2 nawiQzujqc do wspomnianej sztafety, gdzie obecnie znajduje siq paleczka.

Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, i2 sluchajqc wypowiedzi poprzednika odni6sl wraienie,
ie Srodki unijne w poprzedniej perspektywie nie byty dzielone zgodnie z wytycznymi Unii
Europejskiej pod wzglqdem merytorycznym, wskainikowym i dokumentacyjnym, lecz byly
dzielone wedle uznania przez polityk6w Platformy Obywatelskiej i zapytal czy dobrze
zrozumial?
Radnv Rafai Sobolewski odpowiedzial, ie jest to ciq2ko zrozumiei, lecz jedno nie wyklucza
drugiego.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie jest mu ciq2ko to zrozumied i nie tylko jemu, poniewai
wszystkie programy zbudowane byly w spos6b, kt6ry wykluczai mial wplyw polityczny na

dzielenie Srodk6w unijnych ijeieli Srodki unijne w naszym wojew6dztwie dzielone byly z

klucza politycznego to jest to du2a niezgodnoid.
Radnv Rafaf Sobolewski poinformowal radnego Krzysztofa Kukuckiego, ie odpowiedziat na
jego pytanie istwierdzii, ie pozostawi bez komentarza wypowiedf Pana radnego.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poprosil o zachowanie kolejnodci
zgioszeri do zabrania glosu w dyskusji.
Radnv Krzvsztof Kukucki kontynuujqc wypowiedi stwierdzil, i2 chcialby, aby urzqdnik Urzqdu
Marszatkowskiego wiedziat, na jakiej podstawie sq dzielone (rodki unijne gdyi pozwala to
uniknqi kompromitacji. Pan radny zgodzil siq z poglqdem, ii w nowej perspektywie podziaiu
Srodk6w unijnych istnieje duia szansa na ich pozyskanie dla wsparcia inwestycji miejskich,
ale przede wszystkim musi byi poczyniony plan, na co samorzqd chce wydai irodki bez
dopasowywania do nich inwestycji, Pan radny jest pelen obaw w sytuacji, w kt6rej
niewykorzystane sq fundusze w wysokoici ponad 800 ty!, zl. z zaplanowanego 1 mln. zl. na
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przygotowanie nowych projekt6w unijnych czy samorzqd bqdzie gotowy na skorzystanie z

nowych Srodk6w unijnych wykluczajqc naciski polityczne.
Radnv Janusz Debczvriski stwierdzit, ie budiet roku 2015 pod wzglqdem finansowo-
ksiqgowym byl wykonany wla6ciwie. Brak jest, zatem przeszk6d natury formalnej i prawnej,
kt6re sklanialyby Klub PiS do gtosowania przeciwko. Radni PiS biorq pod uwagq, 2e czq5i
5rodk6w na inwestycje nie wydatkowano, poniewa2 wiele zadari w wyniku przetarg6w
kosztowalo w rezultacie poni2ej ceny zaplanowanej w budiecie natomiast dochody zostaly
wykonane prawie w 100%. Zdaniem Pana radnego z nadwy2ki bud2etowej cieszy siq
skarbnik miasta gdyi miasto ma ponad 288 mln. dlugu, kt6ry odziedziczony zostal po
poprzednich kadencjach, co stanowi ponad 50% dochod6w miasta. Nadszedf czas
oszczqdzania i nie ma jeszcze w chwili obecnej wielkiego naplywu Srodk6w zewnetrznych,
dlatego jeieli siq one pojawiE to naleiy oczekiwai od Prezydenta Miasta wiqkszej dynamiki
w ich pozyskiwaniu gl6wnie w obszarze sluiqcym rozwojowi miasta w tym szeroko pojqtej
gospodarki mieszkaniowej oraz tworzeniu miejsc pracy. Ponadto Pan radny odni6sl sie do
kwestii dotyczqcej realnego wplywu rzqd6w prawicy i wplywu na rozw6j miasta na
przestrzeni lat. Nowy rzEd, kt6ry pracuje od kilku miesiqcy bardzo intensywnie opracowuje
plan polityki zr6wnowaionego rozwoju w tym przywr6cenie polityki przemyslowej,
konieczno5i podwy2szenia ptacy Polakom, programy prorodzinne w tym zwiEzane z polityka
mieszkaniowq wszystkie te dziaiania wplynq na o2ywienie gospodarcze, niemniej jednak w
5lad za tymi dziafaniami rzqdowymi nale2y oczekiwai na dynamiczne dziatania Prezydenta
Miasta. Na zakoriczenie wypowiedzi Pan radny stwierdzil, i2 biorqc pod uwagq powyisze
przeslanki radni Klubu PiS bqdq glosowali za udzieleniem absolutorium Prezydentowr
Markowi Wojtkowskiemu.
Radnv Stanislaw Krzemieniewski w swojej wypowiedzi poruszyl kwestiq budownictwa
komunalnego, braku mieszkari socjalnych izwr6cil uwagQ na rozwiqzanie tego zagadnienia
w latach kolejnych. Odni6sl siq r6wniei do metod rozwiezywania problem6w zwiQzanych z

odszkodowaniami placonymi na rzecz wykonawc6w w zwiqzku z procesami sadowymi.
KofczEc dyskusjq na temat omawianych zagadnieri Przewodniczqcy Rady Miasta radny
Jaroslaw Chmielewski stwierdzil, 2e niepokojqce jest niskie wykonanie wydatk6w
majEtkowych oraz brak nowych miejsc pracy, kt6re obiecywal w swojej kampanii wyborczej
Prezydent Miasta, brak jest takie oczekiwanego przez mieszkaric6w oiywienia
gospodarczego w miedcie sq to bardzo istotne zagadnienia, z kt6rym wladza wykonawcza
musi sie zmierzyi.
Glos zabrat Prezvdent Miasta Marek Woitkowski, kt6ry po zamkniqciu dyskusji odnoszqc srq
do wypowiedzi radnych stwierdzil, 2e kwestia dotyczqca miejsc pracy jest zagadnieniem, z

kt6rym miasto sobie poradzi, a ok. 200 miejsc pracy ju2 udato siq dodatkowo utworzy dzieki
r62nym dziataniom, niemniej jedna Pan Prezydent zaapelowal o powstrzymanie siq od
dzialad politycznych i populistycznych jak np. sprawa oplaty targowej, kt6rymi jest
zaskakiwany, co ma wplyw na dochody budietu miasta. Odpowiadajqc na krytyxq
skierowanq przez radnego Krzysztofa Kukuckiego Prezydent Miasta poinformowal, ie ceni
sobie uczciwoid bez wzglqdu na to czy jest sie radnym koalicji czy te2 opozycji. W roku 2018
mieszkafcy Wtoclawka rozliczq obecnego Prezydenta z tego, co obiecal izrealizowal oraz w
jakim miejscu bqdzie w6wczas nasze miasto. Zarzut, i2 z zaplanowanego 1 mln. zl. na
przygotowanie projektu wydatkowano jedynie 160 tyS. zf. nie jest sluszny, poniewa2 wladze
miasta racjonalnie podchodzq do wydatk6w i oszczqdzajq. Wydatkuje siq r6wniei mniej
Srodk6w gdyi wiele projekt6w realizowanych jest silami urzqdnik6w pracujacych w ratuszu.
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Ponadto nie wydatkuje siq drodk6w finansowych, jak mialo to miejsce w poprzednich

kadencjach na niepotrzebne programy, zbqdne koncepcje o programy, kt6re nie zostaly
wykorzystane. Z uwagi na oszczqdnodci z planowanego 1mln. zt na remont OSiR

wydatkowano 73 tyi. zl. takie dzialanie podyktowane zostalo racjonalnym
gospodarowaniem bud2etem miasta i mieniem publicznym. Mniej (rodk6w na przedszkola
podyktowane jest tym, ie w najbli2szych latach z obszaru strategicznej interwencji
planowana jest modernizacja 12 obiekt6w uiytecznoici publicznej w tym obiekt6w
oiwiatowych i przedszkolnych. Niestety po poprzednikach miasto otrzymalo fatalny stan

infrastruktury edukacyjnej stQd apel Pana Prezydenta o uczciwoSi. Pan Prezydent
podziqkowal za to, co zostalo ju2 dokonane we Wtociawku przez poprzednik6w jak np.
Centrum Kultury Browar B, naprawa dr6g itd. gdy2 wymaga tego uczciwogd, natomiast w
przypadku infrastruktury edukacyjnej w niekt6rych przypadkach sytuacja fatalna.
Odnoszqc siq do rekordowych inwestycji roku 2013 to byl to inny czas i trudno jest
por6wnywai ten rok do roku 2016. Byl to rok kumulacji inwestycji unijnych i szkoda byfo by
ich nie wykorzystai, choi naleiy wspomniei,ii odziedziczono po nich prawie 300 mln. dlug,
kt6ry miasta obecnie musi sptacad jest to kwota 30 mln. zl. rocznie. Jak wyja6nil Prezydent
Miasta nie bqdq planowane w mieicie wielkie inwestycje gdyi nie sq one potrzebne. Bqdzie

natomiast nastqpowala poprawa infrastruktury drogowe i miejskiej. Przy prezentacji
bud2etu na rok 2017 bqdzie o tym mowa. Odnoszqc siq do kwestii zwiEzanej z przedszkolem
nr 30, to projekt na budowq tego obiektu zostat podpisany we wrze6niu 2015 roku przez
poprzedniego Prezydenta, op6inienia wynikajq z tego, i: sprawa jest obecnie w
Prokuraturze, inspektor nadzoru nadzorujqcy obiekt z ramienia miasta otrzymaf
wypowiedzenie w trybie art. 52 KP.

Jak wyja5nit Prezydent Miasta wielkim wyzwaniem jest strategia rozwoju miasta na
najbliisze lata, bqdzie to przede wszystkim infrastruktura miejska gdy2 miasto musi by6
przyjazne, czyste i wizualnie atrakcyjne dla mieszkaic6w i inwestor6w. Niewqtpliwym
priorytetem sq miejsca pracy jak r6wniei gospodarka mieszkaniowa w zwiqzku z tym bqdzie
powolany zesp6i, kt6ry przygotuje koncepcjq budowy mieszkari komunalnych gdyi jest to
problem, kt6ry wsp6lnie nale2y rozwiqzad. Na zakoiczenie swojej wypowiedzi Prezydent
Miasta podziqkowal za wszystkie slowa krytyki, kt6rq sobie ceni, poniewai sesja

absolutoryjna jest po to, aby takie slowa padaly niemniej jednak Pan Prezydent zaapelowat,
aby krytyka ta byla uczciwa i merytoryczna oraz aby podejmowane dziatania byty wsp6lne i

nie dotyczyly jedynie urzqdujqcego Prezydenta.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski pomimo zakofczonej dyskusji
odni6sl siq do kwestii opiaty targowej wspomnianej przez Prezydenta Miasta kwestionujEc,
aby jej wysoko6i w kwocie 300 tyS. zf. miala negatywny wplyw na bud2et miasta.
Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddai pod glosowanie
przyjQcie projektu uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta
Wloclawek za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud2etu miasta Wloclawek za

2015 rok.
W wvniku gfosowania orzeprowadzonego w obecnoici 23 radnvch za podieciem
przedmiotowei uchwafv opowiedziafo sie 15 radnvch przv braku gtos6w przeciwnvch oraz 8
glosach wstrzvmuiacvch sie.
W rezultacie przeprowadzonego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, i2

uchwata zostala podjgta przez Radq Miasta.
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Uchwafa - zalqcznik do protokolu.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poddat pod gtosowanie
projekt uchwaly w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Wiociawek za 2015 rok
informujqc jednoczednie,2e do podjqcie uchwaly konieczna jest bezwzglgdna wiekszoii
glos6w ustawowego skladu Rady zgodnie z art. 28 a ust. 2 Ustawy o samorzqdzie gminnym
kierujqc zapytanie, kto z Pai i Pan6w z radnych jest za przyjqciem projektu uchwaly w
sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Wloclawek za 2015 rok.
W wvniku glosowania przeprowadzoneeo w obecno6ci 23 radnvch za podieciem
przedmiotowei uchwalv opowiedziafo sie 15 radnvch przv braku slos6w przeciwnvch oraz 8
glosach wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ii
uchwala zostata podjeta przez Radq Miasta.

Uchwata - zafqcznik do protokofu.

Ad.20
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wfoclawek
na 2015 rok wraz z autopoprawka.

Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaty dokonala Skarbnik Miasta Pani Janina
Radzikowska, kt6ra poinformowala m.in., ie konsekwencjq niepodjqcia uchwaty w sprawie
zaciqgniqcia kredytu dfugoterminowego na pokrycie deficytu bud2etowego Prezydent
Miasta miaf obowiqzek dostosowania moiliwoici finansowej do poziomu wydatk6w stqd tei
przedlo2ony zostat projekt uchwaly zmieniajEcej wydatki bud2etowe, kt6re zostaly
zmniejszone w wysoko6ci ok. 16 mln. zl. o naklady inwestycyjne w stosunku, do kt6rych nie
zostaly zaciqgniqte zobowiqzania. Uwzglqdniajqc takie osiqgniqte dochody, ograniczono
wydatki jedynie do wysokosci 16 mln. zf. a nie jak pierwotnie zakladano o 29 mln. zf. tym
samym zmniejszono potrzeby kredytowe. Prezydent Miasta analizujac zadania inwestycyjne
przy uwzglqdnieniu uzyskanych dochod6w proponuje autopoprawkQ do przedloionego
projektu uchwafy zwiqkszajqc zadania inwestycyjne o kwotQ 10 mln. zl. Sytuacja ta wynika z

tego powodu, 2e niekt6re zadania wymagafyby dofinansowania jak np. wiadukt na ul.
Wroniej wraz z chodnikami ibalustradami, z uwagi na ogloszenie przetargu jest moiliwoii
wykonania boiska przy Szkole Podstawowej nr 2, co umo2liwi calkowitq realizacjq i

zakoiczenie zadania. lstniejA takie liczne postulaty dotyczqce modernizacji d169
powiatowych. W zwiqzku z powy2szym Prezydent Miasta proponuje zwiqkszenie wydatk6w
majqtkowych z jednoczesnym deficytem wymagajqcym pokrycia go poprzez zaciqgniqcie
kredytu w wysokodci 10. 630,284, 00 zl.

Skarbnik Miasta om6wila tak2e punkt 21 porzqdku obrad dotyczqcy projektu uchwaly
dotyczqcej Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z autopoprawkq, poniewai wynika ona z

przyjqtego przez Radq Miasta budietu i limit6w na poszczeg6lne wydatki przekraczajqce rok
bud2etowy. A zatem je2eli Rada Miasta uzna zmianq bud2etu miasta na rok 2016 wraz z

proponowanQ autopoprawkq takie do przyjqcia bqdzie przedfoiona Prognoza Wieloletnia
wraz z autopoprawka.
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Opinie komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaty zmieniajEcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wfocfawek na

2016 rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu, Rozwoiu i Promocji
Miasta. OpiniQ zaprezentowala Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

Przewodniczqcy Rady Miasta poprosit takie o przedstawienie w tym punkcie porzqdku obrad
opinii do projektu uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej z uwagi na to, ie
Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska dokonala wprowadzenia do projektu uchwaty przy

okazji omawiania zmian do uchwaly budietowej wraz z autopoprawkA.

Przewodniczqca Komisji Budietu, Rozwoju iPromocji Miasta radna Olga Krut-Horonziak
przedstawila pozytywna opiniq na temat projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalQ w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2018, kt6rq podjqta Komisja.

Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta rozpatrzyfa oraz wypracowala poz$ywnQ

opinie do projektu uchwaly w sprawie zaciEgniQcia kredytu dlugoterminowego, kt6ra
podczas omawiania ww. zagadnie6 przedstawila r6wnie2 Przewodniczqca Komisji radna Olga

Krut-Horonziak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwafy.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Krzvsztof Kukucki odni6sl siq do wypowiedzi Prezydent Miasta na temat uczciwo6ci
oraz spraw zwiqzanych z oiwiatq i jej zaniedbywaniem, na co wskazal Pan Prezydent.
Zdaniem Pana radnego przekazany obraz jest nieuczciwy, dlatego tei wskazal obiekty
o5wiatowe, kt6re zostafy zmodernizowane iprzebudowane w poprzednich latach jak np.
budynek przy Placu Staszica, budynek Liceum im. Marii Konopnickiej, budynek Zespolu Szk6l
Elektrycznych, nowa hala sportowa wybudowana przy Zespole Szk6l Elektrycznych oraz przy

Zespole Szk6l Technicznych, przebudowane przedszkole przy ul. Rajskiej, zmodernizowany
budynek Zespolu Szk6l na ZawiSlu. Wcze3niejsze zarzuty dotyczyly modernizacji budynk6w
przedszkolnych, czyli dostosowania ich do obowiqzujqcych w tym zakresie wymog6w,
oszczqdnoSci na inwestycjach sq miele widziane, lecz pod warunkiem ich realizacji zgodnym
w cato5ci z zaplanowanym zakresem rzeczowym. Jak siq majq oszczqdno5ci wskazane przez

Prezydenta Miasta do np. dokumentacji projektowej przebudowy elewacji Zespolu Szk6l
Technicznych gdzie warto6i calego zadania wynosila 1.400 ty6. zf. a wydatkowano 80 tyi. zf.

czyli % tego, co przez caly rok na przygotowanie wszystkich nowych inwestycji slu2qcych
rozwojowi miasta. NawiEzujqc do przedmiotowego projektu uchwaly Pan radny
poinformowal, 2e Klub radnych SLD jest zaniepokojony relacjami pomiqdzy organem
wykonawczym a uchwatodawczym. Radni otrzymuja poprawkq, z kt6rej wykreSla siq
inwestycje miejskie na wiele milion6w zlotych, kt6ra zostaje jednak wycofana natomiast w
dniu sesji przekazana zostaje nowa autopoprawka, w przypadku uchwaf finansowych mo2na
m6wid o naduiyciu gdyi brak jest moiliwo6ci i odpowiedniej iloici czasu na zapoznanie siq
ze zmianami. W zwiqzku z tym ciq2ko jest podejmowad rzetelne decyzje biorqc pod uwagq
tempo zmian proponowanych przez Prezydenta. Radny poruszyl takie kwestie zwiEzane ze
zlo2onq uprzednio interpelacjq, w kt6rej zaproponowal rozwiqzanie niekt6rych spraw



dotyczqcych funkcjonowania Wydzialu Komunikacji w tym utworzenia stanowiska
preselekcji dokument6w skiadanych przez mieszkaric6w oraz odpowiedzi, jakq otrzymal w
tej sprawie. Wiqie siq ona z wyraieniem zgody przez Radq Miasta na zmiany bud2etowe,
kt6re doprowadzilyby do umo2liwienia wdroienia zaproponowanych rozwiqzai oraz bazy
lokalowej dla Wydzialu Komunikacji.
Radnv Janusz Debczvriski poinformowat, 2e w wyniku zmiany decyzji przez Prezydenta Miast,
kt6ra zaprezentowana zostala w zaproponowanej uchwale bud2etowej wraz z przedloionq
autopoprawka Klub radnych PiS nie widzi koniecznoici odrzucania przedstawionej uchwaly i

bqdzie glosowal za jej przyjeciem w zaproponowanej wersji, poniewa2 niezbqdne inwestycje
nie sluiq wylqcznie Prezydentowi Miasta, lecz wszystkim mieszkahcom miasta.
Radnv J6zef Mazierski w imieniu mieszkaic6w osiedla Poludnie podziqkowal za

zadeklarowanie zrealizowania ich postulat6w poruszanych podczas spotka6 z mieszka6cami,
chodzi o mini osiedle przy ul. Dziewiriskiej i ul. Kruszyriskiej.
Radna Olsa Krut-Horonziak stwierdzifa, ie nie podjqcie przez Radq Miasta uchwaty w
sprawie zaciqgniecia kredytu dlugoterminowego w wysokosci ok. 30 mln. zl. w dniu 30 maja
br. mialo podloie merytoryczne. Takie dzialanie Rady Miasta spowodowalo, 2e Prezydent
Miasta przeanalizowal swoje dziatania, skorzystal ze wskaz6wek co odnioslo pozytywny
skutek a wynikiem tego jest uchwata rozpatrywana obecnie przez Radq Miasta, w kt6rej
proponuje siq zaciqgniqcie kredytu w wysoko6ci wystarczajQcej na realizacjq zaplanowanych
inwestycji w wysoko6ci 10 mln. zf. Jest to dobry przyklad merytorycznej wsp6lpracy radnych
Rady Miasta, czego wynikiem sQ proponowane trzy uchwafy.
Radnv Jaroslaw Chmielewski wyrazil zadowolenie z faktu, 2e dokonano racjonalizacji
wydatk6w, co spowodowafo, 2e miasto nie bedzie siq kolejny raz zadluiai w nadmierny
spos6b. Pan radny skierowal do Pani Skarbnik zapytanie czy wplywy oraz wydatki z

cmentarzy powinny byi ksiqgowane na oddzielnych kontach czy tez moina przyjqd, 2e nie sq

to pieniEdze znaczone i stanowiq og6lny wptyw do budietu miasta.
Wiceorezvdent Miasta Pani Barbara Moraczewska proszEc o glos odniosfa siq do
wypowiedzi radnego Krzysztofa Kukuckiego, kt6ra dotyczyta remontu Gimnazjum Nr 14 -
Pani Wiceprezydent zauwaiyla, 2e przy tak doskonale przeprowadzonym remoncie w
budynku funkcjonuje 2l lazienek a liczba pomieszczeri lekcyjnych to 13 sal dydaktycznych.
W odpowiedzi na pytanie Przewodniczqcego Rady Miasta Skarbnik Miasta Pani Janina
Radzikowska wyjaSnila, 2e zgodnie z UstawE o Finansach Publicznych wszystkie dochody
uzyskiwane przez jednostki organizacyjne sQ dochodami bud2etu gminy, sq to irodki
nieznaczone z nielicznymi wyjqtkami. Jednostki organizacyjne realizujE swoje zadania w
ramach limit6w wydatkowych 6rodk6w otrzymanych w drodze uchwat Rady Miasta.
Jedynym pieniqdzem znaczonym sa dotacje celowe oraz 6rodki pochodzEce z tzw.
kapslowego, kt6re sq przeznaczone na ici6le okreslone cele oraz Srodki pochodzqce z

ochrony irodowiska. Pozostale dochody wptywajq do budietu i z nich sq realizowane
wydatki gminy.

Po zakoriczeniu dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gfosowanie przyjqcie
projektu uchwaly zmieniajEcej uchwatq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloclawek na
2016 rok wraz z autopoprawkq.
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W wvniku sfosowania orzeorowadzonego w obecnoici 22 radnvch za oodieciem uchwalv
opowiedzialo sie 15 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 7 glosach wstrzvmuiacvch

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e uchwala zostala
podjgta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zatqcznik do protokolu.

Ad.21
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2016 - 2028,

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski poinformowal, ie Skarbnik Miasta
Pani Janina Radzikowska dokonala wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaty
podczas procedowania nad poprzednim punktem porzqdku obrad, a Przewodniczqca Komisji
Bud2etu, Rozwoju iPromocji Miasta radna Olga Krut-Horonziak zapoznafa radnych z opiniq
Komisji w przedmiotowej sprawie, dyskusja zostala wyczerpana w tej sprawie podczas

omawiania poprzedniej uchwaly.
Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie projektu
uchwaly zmieniajqcej uchwafq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na

lata 2016 - 2028 wraz z autopoprawkq.
W wvniku slosowania orzeorowadzoneso w obecnoici 22 radnvch za podieciem uchwafv
ooowiedziato sie 15 radnvch, orzv braku glos6w orzeciwnvch oraz 5 gtosach wstrzvmuiacvch
sle.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwafa zostala
podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zat4cznik do protokolu.

Ad.22
Projekt uchwaty w sprawie zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego

Przedmiotowy projekt uchwaty zostal przedstawiony r6wniei przez Skarbnika Miasta PaniE

Janinq Radzikowskq, kt6ra wyjaSnila,2e w Slad za podjqtq uchwalE zmieniajqcq uchwalq w
sprawie uchwalenia bud2etu miasta na rok 2016 wraz z autopoprawkq, w kt6rej zatoiono, i2

deficyt budietowy zostanie pokryty czeSciowo kredytem dlugoterminowych zachodzi
potrzeba zaciqgniqcia tego kredytu w wysokoici do 10.880.240,00 zl.

Opinia komisii statei Radv Miasta
Pozwywna opiniq Komisji Budzetu, Rozwoju i Promocji Miasta przedstawila podczas
omawiania poprzednich zagadnieri porzqdku obrad Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-
Horonzia k.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwafy.
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Wobec braku dyskusji na temat przedmiotowego zagadnienie Przewodniczqcy Rady Miasta
radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie
zaciqgniqcia kredytu dlugoterminowego.
W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnojci 19 radnvch za podieciem uchwalv
opowiedziafo sie 14 radnvch, orzv braku gtos6w przeciwnvch oraz 5 glosach wstrzvmuiacvch

sis
Po zakoiczeniu gtosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwafa zostafa
podjqta przez Rade Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata - zalqcznik do protokofu,

Ad.23
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Jacek
Butawa, radny Jaroslaw Chmielewski, radna Agnieszka Chmielewska, radna Mariola
Gawtowska, radny Janusz Dqbczyriski, radny Dariusz Jaworski, radny Henryk Mielczarczyk,
radny J6zef Mazierski, radna Olga Krut-Horonziak, radny Jaroslaw Hupato, radny Dariusz
Wesolowski.
Interpelacje powinny zostai zloione przez radnych w formie pisemnej Przewodn iczacemu
Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewod n iczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo upowainione
osoby w terminie 14 dni.
Interpelacje zgioszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanE w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postQpowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wlocfawek.

Ad.24
Informacje, o6wiadczenia i komunikaty.

W tym punkcie porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny iaroslaw Chmielewski
poinformowal, 2e kolejna sesja Rady Miasta planowana jest na dzieri 29 sierpnia 2016 roku.
Glos zabrala Wiceprzewod niczqca Rady Miasta radna Ewa Szczepariska, kt6ra przekazujqc
kwiaty pogratulowaia Prezydentowi Miasta Wlociawek Panu Markowi Wojtkowskiemu
uzyskania absolutorium za rok 2015. Gratulacje Prezydentowi Miasta oraz
Wiceprezydentom zloiyli r6wniei uczestnicy sesji obecni na sali obrad.

Ad.2s
Zamkniqcie obrad.

Po zako6czeniu bloku informacyjnego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw
Chmielewski podziqkowal wszystkim za udzial w obradach stwierdzajqc, 2e wobec
zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XXI sesji Rady Miasta Wloclawek.

43



Zakoriczenie obrad godz. 1434

OBRADOM PRZEWODNICZYT

Akceptacia protokolu Drzez Sekretarzv obrad XXI sesii Radv Miasta

Radna Agnieszka

Radny Piotr Cza;necki

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXI sesji Rady Miasta Wloclawek

2. Lista os6b uczestniczEcych w XXI sesji Rady Miasta Wtoclawek.

3. Uchwala Nr XXI/69/2016 Rady Miasta Wioclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
rozpatrzenia skargi mieszkaic6w - Pani H.S., Pana M. K, Pana R. 8., Pana W.M., Pani
D.T. na dzialalnoii Prezvdenta Miasta Wloclawek.

4. Uchwala Nr XXI/70/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
uchwalenia ,,Wieloletniego planu rozwoju imodernizacji urzqdze6 wodociQgowych i

urzqdzei kanalizacyjnych bqdqcych w posiadaniu Miejskiego Przedsiqbiorstwa
Wodociqg6w i Kanalizacji sp6ika z o.o. we Wloclawku na lata 2076- 2021".

5. Uchwala Nr XXI/77/2O76 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2016r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie ustalenia wysokodci stawek oplaty za zajecie 1 m2
pasa drogowego dla dr6g, kt6rych zarzqdcq jest Prezydent Miasta Wloclawek.
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7.

8.

6. Uchwafa Nr XXI/72/2OI5 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
przyjqcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Wtociawek na lata
2016-2019."

Uchwala Nr XXI/73/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2015r. w sprawie
miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego miasta Wloclawek dla
obszar6w pofo2onych w: rejonie Al. Jana Pawla ll, ul. Skrajnej, ul. Mielqcifiskiej, ul.

Letniej, ul. Kaletniczej iZakladu Karnego oraz ul. cienistej, ul. Wilgi, ul. tubinowej i ul.

Ustronnej.

Uchwala Nr XXI/7a/2A76 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
aktualnoici ,,Studium uwarunkowa6 ikierunk6w zagospoda rowan ia przestrzennego

miasta Wloctawek" oraz miejscowych plan6w zagospodarowan ia przestrzennego.

9. Uchwata Nr XXI/75/2016 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 23 czerwca 2015r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szk6l
podstawowych oraz gimnazj6w prowadzonych przez Gminq Miasto Wloclawek a

takie okreilenia gra n ic obwod6w.

10. Uchwala Nr XXI/7612016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2016r. zmieniajEca
uchwalq w sprawie podzialu Srodk6w Paistwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b
N iepelnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek na realizacjq w 2016 roku
zadaf na rzecz os6b n iepelnosprawnych.

11. Uchwala Nr fi{/77 /2016 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
przyjqcia Strategii rozwiqzywania problem6w Spolecznych dla Miasta Wloclawek na

lata 2016-2020.

12. Uchwafa Nr \XI/78/2OI6 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
przyjqcia sprawozdania z realizacji ,,Miejskiego Programu Rozwiqzywania Problemu
itagodzenia Skutk6w Bezdomno6ci na lata 2011 - 2015".

13. Uchwafa Nr XXI/79/2O16 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
okreslenia rozktadu godzin pracy aptek 0g6lnodostqpnych na terenie miasta
Wloctawek.

14. Uchwata Nr XXI/80/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2016r.
zmieniajqca uchwatq w sprawie powolania Wfocfawskiej Rady Senior6w i nadania jej
statutu.

15. Uchwala Nr XXI/81/2016 Rady Miasta Wioclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Wloclawek za 2015 rok wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budietu miasta Wloclawek za 2015 rok.

16. Uchwata Nr XXI/82/2O76 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2016r. w sprawie
absolutorium dla Prezydenta Miasta Wloclawek za 2015 rok.
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17. Uchwafa Nr XXI/83/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 23 czerwca 2016r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wlocfawek na 2016 rok.

18. Uchwata Nr XXI/84/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23 czerwca 2015r.
zmieniajqca uchwate w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata
2016-2028.

Protokdl soorzadzilal
Jol!ntr Sklldanowske
Gr6lvnyt'ftljry8RM
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